
Nový název

     Základní umělecká škola v Úpici má od 28. září 2007 čestný název – Základní umělecká 
škola A. M. Buxton, Úpice. I přesto, že na Václava si vzalo babí léto náhradní volno a pršelo, 
na dobré náladě to příliš neubralo všem, kteří přišli v tento sváteční den „do zušky.“ Ve 14 
hodin po úvodu mažoretek a dechového orchestru ZUŠ podle programu zazněly slavnostní 
fanfáry a paní A. M. Buxton, rodačka z Úpice, odhalila bronzovou desku s novým názvem 
školy nesoucí její jméno. Byla tak uzavřena ušlechtilá myšlenka rodiny, která dům, ve kterém 
je nyní naše škola, darovala městu ve prospěch dětí a jejich umělecké výchovy. Paní A. M. 
Buxton se ovšem vzdala nejen dědických práv, ale při své třetí návštěvě znovu podpořila ZUŠ 
i finančním darem. Peníze využíváme především k nákladné obnově klavírů pro výuku i 
koncerty pro další desetiletí. 
     Slavnostní program, který byl připraven jako zahradní slavnost, doznal pochopitelně změn. 
Hrálo, zpívalo a tančilo se především ve škole, potom v divadle a nakonec na Dlouhých 
záhonech. Nejprve nás uvítala výtvarníky nádherně vyzdobená škola malým koncertem. 
Symbolicky dostali příležitost ti úplně nejmenší – Bára Šrůtková, Lenka Farská a Jaroslav 
Suchánek a naopak poté někteří z těch, kteří šíří slávu naší školy na vyšších uměleckých 
školách – Zuzka Vránová, Martin Matoušek a Kristýna Konečná, která klavírním recitálem 
pokřtila první opravené piano. V divadle pak vystoupil smyčcový, kytarový, flétnový soubor 
Pištibend, zpěvačky Jana Prouzová a Iveta Suchánková. Tečku a zároveň pozvánku na 
pokračování na Dlouhých záhonech obstaraly populární Bossorky. Zde příjemný den ukončil 
populárními melodiemi HF Band, soubor absolventů školy pod vedením Jana Hofmana.
Poděkování patří nejen všem účinkujícím, ale také představitelům města a manželům 
Kolbertovým, kteří se postarali o důstojný průběh týdenního pobytu naší paní Aničky. 
Všechny určitě těší její slova: „Tohle jsou teď moje děti (sama učila v USA 36 let hudbu) a 
přijedu v červnu znova.“

                                                                                                     Zdeněk Tlučhoř



Z obsahu čísla

str. 2,3 - Informace z městského úřadu
str. 04 - Termíny pro granty
str. 06 - Rozhovor s A.M. Buxton
str. 07 -  Oslavy 75 let ZŠ Lány
str. 8,9 - Co se děje v kultuře
str. 12 - S Irenou Dobiasovou o gymnáziu
str. 13 - Zlato z MS vrchařů
str. 14 - Semináře na Dřevěnce



11. zasedání 
Zastupitelstva Města Úpice

Usnesení z 11. zasedání Zastupitelstva Města Úpice konaného dne 11. října 2007 najdete na 
internetových stránkách www.upice.cz, na úřední desce Městského úřadu Úpice, případně si 
ho můžete vyžádat u p. Rusa. Nabízíme  část z programu jednání.
K předloženým zprávám:

Zastupitelstvo města schvaluje:

• Rozpočtové změny:
Příjmy +3 015 790
Výdaje -3 015 790
Financování     0

• Operační plán zimní údržby místních komunikací města Úpice.

Zastupitelstvo města bere na vědomí:

• Zprávu o hospodaření TS a hospodaření s odpady za I. pololetí. 2007
• Zprávu o přípravě investičních akcí na rok 2008

II.
Majetkové záležitosti

Zastupitelstvo města schvaluje:

07/11/63 - Převod nájemních práv k bytu č. 20  v čp. 1080  v ul. Národní z  p. Zdeňka 
Pytely na p. Jaroslava Bartáka, bytem Úpice

07/11/65 - Zahájení jednání se stávajícími nájemníky o prodeji domu čp. 357 v ul. Dr. A. 
Hejny v Úpici včetně části st.p.č. 375 o výměře cca 362 m2  v k.ú. Úpice za cenu  3 419 600,- 
Kč

07/11/66 - Zrušení předkupního práva na st.p.č. 685 a p.p.č. 1225/14 v k.ú. Úpice

07/11/67 - Zřízení věcného břemene spočívajícího v právu vybudování mostku v rozsahu 
dle geometrického plánu č. 1408-374/2007, jeho následné údržby a v právu průchodu a 
průjezdu přes tento mostek na p.p.č. 1029/3 v k.ú. Úpice pro manžele Rusovy, bytem Úpice za 
jednorázovou úhradu ve výši 100 Kč
 
   
Zastupitelstvo města neschvaluje:

07/11/64 - Prodej p.p.č. 1512/8 v k.ú. Úpice p. Jaroslavu Halamovi, bytem Úpice a to z 
důvodu možného využití pro veřejný zájem

http://www.upice.cz/


Zastupitelstvo města bere na vědomí:

• Uzavření kupní smlouvy na p.p.č. 1079/2 v k.ú. Úpice s manželi Leošem a Marcelou 
Kuldovými, bytem Úpice

                                                                        III.
Různé

Zastupitelstvo města schvaluje:

• Přijetí daru  - obrazu „Koloběh lesního života“ do Městského muzea v Úpici od 
manželů Pokorných z Libňatova
• Přijetí daru – nepoužité pračky kejklovačky (stáří cca 80 let)  od pí Lenky Bartákové z 
Velkého Poříčí do Městského muzea v Úpici
• Poskytnutí příspěvku 3 000,- Kč na vydání propagačního materiálu pro Klub vojenské 
historie Odolov se sídlem v Úpici
• Zařazení finančního  příspěvku ve výši 30 000,- Kč na vydání publikace a výstavní 
expozici Slavné vily Královéhradeckého kraje do návrhu rozpočtu na rok 2008
• Žádost Reklamní agentury SPLAV z Úpice o bezplatný pronájem veřejného 
prostranství – plochy u kostela sv. Jakuba na náměstí T. G. M. v Úpici za účelem pořádání 
Adventního koncertu dne 18. 12. 2007
• Přijetí finančního daru ve výši 10 000 US dolarů od paní A. M. Buxton z Philadelphie 
pro Základní uměleckou školu  A. M. Buxton, Úpice
• Žádost ředitele ZŠ Úpice-Lány o změnu v rejstříku škol MŠMT, která se týká navýšení 
kapacity školy z 273 na 300 žáků
• Zásady pro poskytování finančních příspěvků (grantů) z rozpočtu Města Úpice
• Koncepci rozvoje města Úpice
• Zadání zpracování nové studie využití areálu na Spartě

Zastupitelstvo města bere na vědomí:

• Zprávu kontrolního výboru o provedené kontrole plnění usnesení ZM Úpice za I. 
pololetí roku 2007

12. veřejné zasedání 
ZM Úpice

se uskuteční ve čtvrtek 8. listopadu 2007 od 18 hodin v městském sále.

Program jednání:
1. Návrh rozpočtu města na rok 2008
2. Majetkové záležitosti
3. Různé



ÚŘEDNÍ HODINY MěÚ v Úpici

Po 8,00-11,15 12,15-16,30

Út 8,00-11,15 12,15-14,30
stavební odbor: stavební řízení 

St 8,00-11,15 12,15-16,30

Čt 8,00-11,15 12,15-14,30

Pá neúřední den

Neodkladné záležitosti lze domluvit i mimo úřední hodiny na telefonních číslech 499 781 
533 nebo 499 859 062 nebo pomocí e-mailu mupice@volny.cz

Budova  MěÚ je  mimo úřední  hodiny  uzamčena.  Omlouváme se  tímto  všem slušným 
občanům za toto nepopulární opatření, ke kterému přistupujeme především z důvodu výskytu 
krádeží a dalších nežádoucích jevů. 

Pro naléhavé případy jsou na budovu nainstalovány zvonky do kanceláří:  sekretariát  a 
podatelna, pokladna a informace, majetkový odbor, odbor výstavby a sociálně-správní odbor.

Děkujeme všem za pochopení a respektování úřední doby i výše uvedeného opatření. 

        Iljana  Beránková, 
starostka

Výzva úpickým spolkům a sdružením

      Všechny neziskové organizace, které chtějí žádat město Úpice o příspěvek na svoji 
činnost v roce 2008, nechť tak učiní do 15.11.2007 na formuláři, který je k dispozici na MěÚ 
u Ing. Lenky Součkové nebo na www.upice.cz
     Na základě těchto žádostí bude sestavován návrh rozpočtu města na rok 2008! (Pozn.: 
kromě příspěvku na činnost je možné ucházet se rovněž o granty na sportovní či společenské 
akce, a to také do 15.11.2007 - více info na jiném místě v tomto čísle ÚN.)
                                                                                                Iljana Beránková, starostka

mailto:mupice@volny.cz


              V souladu s ustanovením § 7 zákona č. 312/2002 Sb., o úřednících 
územních samosprávných celků a o změně některých zákonů vyhlašuje starostka 
města Úpice 

výběrové řízení na funkci vedoucího úřadu - tajemníka Městského úřadu Úpice

Předpoklady uchazečů:
-vysokoškolské  vzdělání  v magisterském  studijním  programu  nebo  vysokoškolské 
vzdělání 

-v bakalářském studijním programu 

-státní občan České republiky, popř. cizí státní občan, který má v ČR trvalý pobyt

-věk od 18 let

-způsobilost k právním úkonům

-bezúhonnost 

-znalost jednacího jazyka

-nejméně tříletá praxe jako vedoucí zaměstnanec nebo při výkonu správních činností 
v pracovním  poměru  k územnímu  samosprávnému  celku  nebo  při  výkonu  státní 
správy  v pracovním  nebo  služebním  poměru  ke  státu  nebo  ve  funkci  člena 
zastupitelstva územního samosprávného celku dlouhodobě uvolněného pro výkon 
této  funkce.  Délka  praxe  musí  být  splněna  v průběhu  8  let  bezprostředně 
předcházejících jmenování do funkce.

-další předpoklad stanovený zvláštním zákonem 1)

Další požadavky:
-znalost práce na PC

-řidičský průkaz skupiny B

-znalost cizího jazyka výhodou

-znalost místního prostředí výhodou

Náležitosti přihlášky: 
-jméno, příjmení a titul uchazeče

-datum a místo narození uchazeče

-státní příslušnost uchazeče

-místo trvalého pobytu uchazeče

-číslo občanského průkazu nebo číslo dokladu o povolení k pobytu

-datum a podpis uchazeče

Uchazeč připojí k přihlášce:
-strukturovaný  životopis  s  údaji  o  dosavadních  zaměstnáních  a  o  odborných 
znalostech a dovednostech 



-výpis z evidence rejstříku trestů ne starší než 3 měsíce; u cizích státních příslušníků 
obdobný doklad

-ověřenou kopii dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání

Písemné přihlášky je možné podat:
-písemně na adresu:

Městský úřad Úpice, k rukám starostky
Pod Městem 624
542 32 Úpice 

-osobně na podatelnu městského úřadu na stejné adrese 
nejpozději dne 23.11. 2007 do 13.00 hod.

Starostka si vyhrazuje právo nevybrat žádného z uchazečů, nebo výběrové řízení 
zrušit. 

Ing. Iljana Beránková, starostka
--------------------------------------
1) zákon č. 451/1991 Sb., kterým se stanoví některé další předpoklady pro výkon 
některých funkcí ve státních orgánech a organizacích České a Slovenské Federativní 
republiky, České republiky a Slovenské republiky, ve znění pozdějších předpisů.

Přihlášku do výběrového řízení je možné vyzvednout u starostky města.
                                                                                                                        
                                                                   



TÉMA MĚSÍCE - O D P A D Y  
Před několika měsíci jsme vás informovali o neutěšeném stavu kolem kontejnerů a na 

dalších místech, kde se zakládají černé skládky odpadu. Od té doby se situace nezměnila, 
spíše naopak. Po víkendu likvidujeme každý týden nejméně 6 multicar o celkové hmotnosti 
přesahující 1 000 kg. Dnes lze tuto situaci nazvat pro většinu slušných občanů „lhostejnost za 
moje peníze.“  Tzn.,  že slova,  která  občas slýcháme, „však si  platím,“ se  musí  upravit  na 
„však si za rok zaplatím víc.“

Obdobná situace je i u nebezpečných odpadů a vratných výrobků, kde se odpad od 
občanů prolíná s odpadem z  podnikání. K dnešnímu dni bylo  likvidováno více jak 21 000 kg 
tohoto  odpadu.  Což  představuje,  že  každá  druhá  domácnost  si  v našem  městě  již  letos 
zakoupila ledničku nebo televizi. Už ji máte doma? Že ne? Bohužel, ale zaplatit za ni budete 
muset. A pokud budete lhostejní  ke svému okolí, pak tato situace bude trvat i nadále.

       Vedoucí TS Zdeněk Jirouch

ODPADY, POŘÁDEK VE MĚSTĚ...

Vážení obyvatelé města Úpice, 
téma do těchto novin jsme zvolili záměrně. Město Úpice získalo v roce 2006 druhé místo v 
soutěži „Čistá obec, čisté město, čistý kraj.“ Stejně jako vy i já si tohoto umístění vážím, ale... 
Tříděním odpadu si  právem toto místo zasloužíme,  méně však již  neuspokojivým stavem 
pořádku  kolem  kontejnerů  na  zbytkové  složky  komunálního  odpadu,  ale  také  kolem 
kontejnerů  na  využitelné  složky  komunálního  odpadu  (barevně  označené  kontejnery  na 
tříděný odpad). 
Obecně závazná vyhláška o systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování  komunálních  odpadů včetně systému nakládání se stavebním odpadem platí od 
roku 2005. Obsahuje pojmy jako komunální odpad, původce odpadů, odkládání komunálního 
odpadu, určená místa pro odkládání  komunálního odpadu apod. 
Nedělám si iluzi o tom, že všichni známe tuto vyhlášku (viz foto), ale je nutné si uvědomit, že 
pro město je to nástroj, jak udržet pořádek a čistotu ve městě. Pro vás to v tuto chvíli nemá 
představovat  hrozbu pokut  či  sankcí,  ale  naopak.  Má vás  seznámit  s  tím,  jak  nakládat  s 
komunálním  nebo  stavebním odpadem,  tzn.  definuje  komunální  odpad,  určuje  jak  a  kde 
odkládat tento odpad apod. Otištěné fotografie dokumentují tzv. černé skládky, na které musí 
město  reagovat  –  tzn.  určit  původce  této  černé  skládky  (předpokládá  se  spoluúčast  MP 
Trutnov) a poté postupovat dle platné vyhlášky (Čl. 10  Sankce). Vědí tito lidé (platí pouze 
pro občany, kteří platí poplatek za svoz komunálního odpadu Městu Úpice!), že pokud s tímto 
např. objemným odpadem dojedou do sběrného dvora TS v Úpici nebo Radči, pak jim bude 
tento odpad uložen na skládku bezplatně? 
A co říci závěrem? Pokud patříte mezi ty občany, kteří nevěřícně kroutí hlavou, čeho že jsou 
lidi schopni, pak nám pomozte. Jak, to už záleží na vás. Jedině ve spolupráci s vámi, občany 
města Úpice, jsme schopni  docílit úspěchu, a  to nejen v této oblasti. Technické služby města 
Úpice a policie státní nebo městská nejsou na tento neutěšený stav všelékem. A pokud máte o 
tuto problematiku zájem, pak vás zvu 28.11.2007 od 17.30 do Městského sálu v Úpici.

Mgr. Robert Hager - místostarosta



Město Úpice a Technické služby Úpice

     pořádají ve středu dne 28.11.2007 od 17.30 hodin v Městském sále v Úpici
seznámení veřejnosti s obecně platnou vyhláškou o odpadech.

Vybraná témata:

-vratné výrobky, komunální odpad

-problematika tzv. černých skládek

-bioodpad – tráva, kuchyňské zbytky

-podnikatelé,   poslední  prodejci  –  smlouva o likvidaci  komunálního odpadu a  smlouva o 
zpětném odběru výrobku pocházejícím z domácností dle zákona 185/2001 Sb. 

Jednání se zúčastní zástupci Města Úpice,  Technických služeb Úpice a zástupce MP Trutnov.

Soutěž ve sběru nápojového kartonu

Prázdný, vymytý a sešlápnutý nápojový karton (obal od džusu, mléka, vína apod.) označte 
kuponem, vyplňte své jméno a adresu a nalepte na nápojový karton (např. pomocí izolepy). 
Označený  nápojový  karton  vhoďte  do  příslušného  pytle  určeného  pro  sběr  nápojových 
kartonů.

Hlavní cenou v soutěži je MP3 přehrávač, 2. cena je cestovní taška, 3. cena je sada tašek 
na kolo, 4. - 6. cena jsou praktické koše na třídění odpadů do domácnosti.
Soutěž probíhá do 19.listopadu 2007. Po ukončení soutěže vylosujeme výherce.  Podrobné 
informace k soutěži naleznete na www.cistykraj.cz

GRANTY  MĚSTA  ÚPICE  NA  ROK  2008

http://www.cistykraj.cz/


Na základě Zásad pro poskytování finančních příspěvků (grantů) z  rozpočtu Města  Úpice 
schválených  zastupitelstvem  města  dne  11.10.2007  je  možné  podávat  žádosti  o  finanční 
příspěvek na projekty realizované v roce 2008  do 15.11.2007.  V souladu se schválenými 
zásadami mohou být podpořeny akce sportovní, kulturní, společenské i projekty ze sociální 
oblasti.  Žádosti  se  podávají  na  předepsaném formuláři  včetně  povinných  příloh  k  rukám 
manažera dotačních titulů a grantů na MěÚ Úpice, Pod Městem 624, 542 32 Úpice, a to 
nejdéle do 14.00 hod. uvedeného dne.
Předpokládáme vypsání i druhého kola příjmu žádostí na akce v roce 2008, a to do 15.5.2008.
Bližší informace, zásady poskytování grantů i formuláře žádostí a závěrečné zprávy můžete 
získat na www.upice.cz nebo na MěÚ Úpice u Ing. Lenky Součkové. Na tu se můžete obracet 
i se žádostí o radu či metodickou pomoc (tel. 499 859 079 nebo e-mail souckova@upice.cz).
                    
                     Hodně úspěchů při realizaci vašich projektů přeje Iljana Beránková, starostka

Narozené děti
  

01. 8. 2007 - David Frýba
01. 8. 2007 - Filip Frýba
05. 8. 2007 - Veronika Hebká
09. 8. 2007 - Tereza Gorčíková
13. 8. 2007 - Ondřej Vašata    
17. 8. 2007 -   Martina Dvořáková
                                                                                                                                              Jana Srnová, matrikářka

Poděkování

Dne 14.9.2007 se uživatelé služeb Denního centra Beránek se svými rodiči zúčastnili 
zábavného odpoledne „Krakonošova zahrada“ v Havlovicích.
     Tímto bychom rádi poděkovali ÚSP Markoušovice za perfektní přípravu, organizaci a 
pozvání. Prožili jsme hezké odpoledne a přinesli si spoustu zážitků.

Za pracovníky, rodiče a uživatele služeb DC Beránek

                                                                                                                    Věra Fialová

Granty SOJH 

mailto:souckova@upice.cz
http://www.upice.cz/


Svazek obcí Jestřebí hory oznamuje všem  regionálním nestátním neziskovým organizacím 
možnost zapojit se do grantového řízení. Mezi nejzajímavější akce příštího roku bude 
rozděleno 70 000 Kč. Krokem k úspěchu je správně vyplněná žádost, kterou si můžete 
stáhnout na www.jestrebihory.net. Pokud s ní budete mít problémy, obraťte se na manažera 
SOJH. Pravidla jsou podobná jako v loňském roce.  Uzávěrka na rok 2008 je 14. 12. 2007.
Podrobnější informace najdete na regionálním webu.

                                                                    Dr. Jan Balcar, manažer Svazku obcí Jestřebí hory
+ logo

Znáte STC JH? Ne? Tak my se vám představíme!

Jsme příspěvková organizace zřízená Městem Úpice.

Co nabízíme?

- ubytování v městském penzionu (18 lůžek), ubytovna Sparta (30 lůžek), kemp 

http://www.jestrebihory.net/


v Radči (48 lůžek)

- prostory k pořádání schůzí, oslav, svateb, rodinných setkání, plesů, rautů apod.
(městský penzion kapacita 40 osob, ubytovna Sparta kapacita 30 osob, městský 
sál kapacita 
200 osob)

 
Kde nás najdete?

- v městském penzionu, ulice Dr. A. Hejny 133, Úpice 
- www.stcjh.cz  
- stcjh@upice.cz  
- vedoucí p. Jaroslav Jörka 739 263 153
- zástupce pí Petra Nývltová 732 628 293

Těšíme se na Vás!!!

Sportovní a turistické centrum Jestřebích hor, Dr. A. Hejny 133, Úpice, 542 32, Tel.: 498771200, 
732628293, 
E-mail: stcjh@upice.cz  IČO 750 60 973, Poštovní spořitelna, a.s. - č.ú 200411744/0300

Současnost a budoucnost Mezinárodní kosmické stanice

     V pátek 28. září 2007 se Hvězdárna v Úpici připojila k Evropské noci vědců. Akce byla 
pořádaná ve spolupráci s Východočeskou pobočkou ČAS. Byl připraven pořad pro děti „Věda 
je zábava,“ následovala prohlídka hvězdárny, meteorologické stanice, slunečního oddělení a 
od 19 hodin se uskutečnila přednáška Mgr. Antonína Vítka „ISS – současnost a budoucnost 
Mezinárodní kosmické stanice,“ po jejímž skončení následovala beseda o vesmíru a 
kosmonautice. Vstup byl zdarma, do areálu našlo cestu 35 občanů.
    V rámci spolupráce se ZOO Dvůr Králové proběhla druhá část programu Noci vědců 
během jízd večerním safari. Byla připravena pozorování noční oblohy, přednášky a soutěže o 
ceny. Akce se zde zúčastnilo 25 návštěvníků.
                                                                                                                               Josef Rumler

mailto:srna@upice.cz
mailto:stcjh@upice.cz
http://www.stcjh.cz/
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                   STŘEDNÍ PRŮMYSLOVÁ  ŠKOLA
                               Hronov, Hostovského 910

                                   kontakt:      491 485 048       
491 482 226

                                   e-mail: skola@spshronov.cz
                                                        www.spshronov.cz

Nabízí možnost získání středního vzdělání ve dvou stupních:
                                                                                                                                                        

STŘEDNÍ VZDĚLÁNÍ  S  MATURITNÍ   ZKOUŠKOU

                                                                                                                                                                  

Obor vzdělání:
    

 • Elektrotechnika - počítačové řídící systémy                           
 • Strojírenství  -      výrobní a informační systémy 
 
délka vzdělávacího programu:
     -   4 roky denní forma vzdělávání
  - 2 roky denní zkrácená forma vzdělávání  (pro uchazeče, kteří získali  
                 střední vzdělání s maturitní zkouškou v jiném oboru vzdělání)

- 3 roky dálková forma vzdělávání (pro uchazeče, kteří získali střední
              vzdělání s výučním listem)

pozn.: U dálkové formy jsou obory vzdělání: 
          • Elektrotechnika        • Provozní technika  
                                                       

STŘEDNÍ  VZDĚLÁNÍ  S  VÝUČNÍM  LISTEM  
         

Obor vzdělání:

• elektrikář    
• automechanik 
• nástrojař
délka vzdělávacího programu:
     -   3 roky denní forma vzdělávání
  - 1,5 roku denní zkrácená forma vzdělávání  (pro uchazeče, kteří získali 
                   střední vzdělání s maturitní zkouškou )

KROMĚ  STŘEDNÍHO  VZDĚLANÍ  MOHOU  ŽÁCI 
ZÍSKAT CERTIFIKÁTY  A  OSVĚDČENÍ:

ECDL,  SW  AUTODESK,  CAD/CAM-ALPHACAM,  SOLID EDGE, 
ŘIDIČSKÝ PRÚKAZ

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
ve všedních dnech : 1.11.,  8.11., 29.11.2007    a  10.1.2008     

                                                    od 14.30 do 16.30 hodin

v sobotu 15.12.2007 od 9,00 do 12,00 hodin.

http://www.spshronov.cz/


Slunce vstupuje 22.11. v 17 h. 49 min.
do znamení Střelce.

Měsíc je 1.11. v poslední čtvrti, 10.11. v novu, 17.11. v
první čtvrti, 24.11. v úplňku. Odzemí nastává 9.11., přízemí 24.11. 

Planety pozorovatelné
bez dalekohledu: Merkur je viditelný většinu měsíce ráno nízko nad jihovýchodem.
Prochází souhvězdím Panny, v polovině listopadu přejde do Vah. Nejjasnější planeta
oblohy, Venuše, září vysoko na ranní obloze v souhvězdí Lva, počátkem listopadu přejde
do souhvězdí Panny; poblíž Venuše se promítá také planeta Saturn. Mars v Blížencích
je pozorovatelný většinu noci kromě večera. Největší planeta sluneční soustavy, Jupiter,
září počátkem listopadu nízko nad jihozápadem v souhvězdí Hadonoše. Koncem měsíce
je nepozorovatelný.

Hvězdárna v Úpici je v listopadu pro veřejnost otevřena každou
středu a pátek od 18 do 20 hodin, program spojený s pozorováním objektů noční oblohy,
výkladem a promítáním filmů s přednáškou o vesmíru či kosmonautice začíná v 18 hodin.
Víkendová pozorování Slunce probíhají v sobotu (10-12 h.) a v neděli (13-15 h.). Bližší
informace o aktuálních akcích hvězdárny najdete na internetových stránkách hvězdárny.

                                                                                                                       Jiří Kordulák 

Páteční žurnály

02.11. MUDr.Šťovíček
09.11. MUDr.Cvrček
16.11. MUDr.Hynková
23.11. MUDr.Hartman
30.11. MUDr.Černý

Zleva stojící: rodiče Evžen a Marie, strýc Leo; dole sedí: dědeček Samuel 
Buxbaum, AMB, babička Klára, sestra Janet



Povídání s Anne Marie Buxton (Buxbaum).

Jen málokomu v Úpici uniklo, že budova hudební školy patří městu. Získalo ji darem od 
majitelky, paní Anne Marie Buxton, která zároveň poskytuje škole i nemalé finanční částky. 
Na toto setkání jsem šla trochu s obavami, trochu s ostychem. Přece jen si denně nepovídám 
s tak bohatým a štědrým mecenášem. Ale po prvních větách se vytratily a hovor pěkně plynul, 
díky obdivuhodné schopnosti paní Anne Marie dokonce převážně v češtině:

ÚN: Kolik Vám bylo let, když jste z Úpice odešli?
AMB: Bylo mi pět let. A Janet („Sestra, ona se jmenovala původně Hanka, já Aninka, ale ve 

Francii se nevyslovuje H , tak jí změnili jméno na Janet.“) byla miminko. Všechny 
doklady jí dali rodiče do zavinovačky. Odcházeli jsme narychlo s tím, že zase brzy 
budeme zpátky. Šli jsme vlastně jen na pár dní, to nikdo nevěděl, že se už nevrátíme. 
Všechno jsme tu nechali, měli jsme jen to, co bylo v té peřince. 

ÚN: Máte nějaké vzpomínky na to období do pěti let?
AMB: Já jsem si pamatovala , kde byl můj pokojíček, i zahradu jsem si pamatovala, a že jsme 

měli kozu. A taky že blízko tekla řeka. Naše zahrada byla veliká, teď na ní stojí ten 
veliký dům. 

ÚN: Vzpomínáte si na nějaké kamarády, zážitky?
AMB: To už si nevzpomenu. Ale přece něco.Můj tatínek měl známé – rodinu Morawetz  na 

náměstí. Vzpomínám si, že měli doma opici. Já jsem špatně jedla, někdy jsem šla se 
soustem i spát a ta opice to prý taky tak dělala. 

ÚN: Kdy jste se poprvé od těch pěti let znovu mohla podívat do Úpice?
AMB: Až po revoluci, přijely jsme s maminkou. Moje sestra má čtyři děti, já jsem žádné děti 

neměla, tak jsem se starala o maminku. Spolu jsme jely do Evropy, ona tu měla bratra 
a chtěla ho pořád vidět. Ten bydlel v Mnichově. Dřív jsme ale do Evropy nejezdili, 



báli jsme se. Tady v Čechách a v Úpici jsem potřetí. Poprvé jsme přijely v roce, 
myslím 1993, tenkrát jsme viděly, že je v domě hudební škola, a maminka měla radost. 
My bychom tu stejně nemohly žít, ten dům jsme nepotřebovaly, ani peníze a ta škola 
se nám líbila. 

ÚN: Obdivuji Vaši češtinu. Vy jste doma mluvili česky?
AMB: Ne, vůbec, jen anglicky. Odsud jsme šli nejdřív do Francie a tam jsme žili tři roky. Do 

školy jsem začala chodit už ve Francii. Potom jsme šli do Ameriky. Ve Francii jsme 
mluvili samozřejmě francouzsky a potom v Americe jsem musela mluvit anglicky. 
Bydleli jsme ve Francii do té doby, než tam přišli Němci. Dvě hodiny před nimi jsme 
odpluli z Marseille do Ameriky. Tatínek to nějak zařídil, nevím, jak to udělal. Na to se 
nepamatuji. Nevím nic, byla jsem malá. Ale teď, když na to myslím, že v Evropě už 
byla válka, a všichni lidé chtěli jít pryč, byl zázrak, že se mu to podařilo. Nikdy o tom 
nemluvil a já jsem se na to nikdy neptala. Ale mám sestřenici, která bydlí v Chile, a ta 
mi řekla, že měl diamanty a mohl zaplatit cestu a tím nás zachránil.

ÚN: Kdy zemřel tatínek? Stihl se ještě podívat domů?
AMB: V roce 1989. Ale stejně by nechtěl. Maminka toužila vrátit se zpátky, ale on ne. Také 

už byl hodně nemocný. 

ÚN: Vy jste povoláním učitelka?
AMB:  Hrála jsem na housle a potom jsem šla na Eastern School Music v New Yorku.

To je velká hudební škola, tam jsem studovala čtyři roky. Hlavně hru na housle, ale 
učila jsem se na všechny nástroje, i když na ně neumím tak dobře jako na ty housle. 
Potom jsem šla učit na základní školu do Washington DC hudbu. Tam jsem byla 36 
roků. V roce 1990 jsem skončila. (Teď hraju na burze, to je taky dobrý, někdy.) 
Byla jsem také několik let prezidentkou asociace učitelů hudby. Když byla v roce
1963 mezinárodní konference v Tokiu, což je přes půl světa, řekli nám, když si 
připlatíme 200 dolarů, že můžeme obletět celý svět. Tak jsem to absolvovala. Byla to 
cesta kolem světa za 80 dní. Cestovala jsem hodně. Každé léto. Měla jsem malinký 
dům, vždycky na léto jsem ho pronajala i s pejskem, na dva měsíce jsem odjela a oni 
se starali o dům a o pejska.    

IK: To jste se nebála o svůj majetek?
AMB: Ne, já jsem neměla nic, co by někoho zajímalo. A nábytek nikdo neodnese. 

IK: Vyprávějte, jak jste hrála prezidentu Buschovi.
AMB: Dva koncerty jsme měli. Jak jsem říkala, byla jsem učitelkou na základní škole ve 

Washingtonu, tam chodí hlavně černé děti, Washington je černý. Já jsem snad byla 
jediná bílá učitelka. Každý den v týdnu jsem učila v jiné škole. Učila jsem většinou na 
nástroj osmi, devíti, desetileté děti. Tenkrát jsem ale měla třídu menších dětí. Chtěla 
jsem odejít, protože jsem myslela, že tak malé děti se nemohou ještě naučit hrát. 
Ředitelka mě ale nechtěla pustit. Tak jsem zůstala. Měli jsme deset houslí a začali jsme 
se učit piccicato. Dvacet minut deset dětí, pak zase dalších deset, až  jich bylo 300, co 
se naučily hrát na housle. Za jeden rok se to naučily všechny. Nejen ty dobrý, všechny. 
To bylo něco mimořádného. Manželka prezidenta Barbara Busch chtěla vidět něco 
zajímavého, tak jsme sehnali 200 houslí a udělali jsme pro ni koncert. 

ÚN: V Americe se učí na základní škole všechny děti na nějaký nástroj?



AMB: Ano, všechny děti se učí na nástroj podle svého výběru ve škole zadarmo. Ve třídě jich 
je najednou  4 – 8. Můj problém býval, že jsem někdy neměla učebnu. Učila jsem 
všude, někdy i na záchodě. Vždycky byla starost, kam mě dát, hlavně kvůli hlasitosti, 
abychom nerušili ostatní třídy. Ze žáků se pak utvoří orchestr, kde hrají děti ze všech 
škol dohromady. Ne vždycky, ale někdy. Na prvního máje se hraje v průvodu. Je to 
hezké, děti to mají rády.

 
ÚN: Stali se z některých Vašich žáků profesionální umělci?
AMB: Ano, měla jsem žačku, která hrála na cello a  je teď sólistkou Washingtonského 

symfonického orchestru. Začali jsme se učit, když jí bylo osm. Protože nástroj byl 
moc těžký, jezdila jsem pro ni dva roky autem. Její maminka byla Japonka a taky 
hudebně nadaná.  Chápala, že dcera má talent, tak ji pak učil Rostropovič. Když má 
dítě talent, doporučí se rodičům, aby mu zaplatili soukromého učitele.

ÚN: Vídáte svou sestru?
AMB: Sestra bydlí na Aljašce v Anchorage. Teď jsem tam nedávno byla. Je tam moc hezky a 

ne takové horko jako u nás ve Philadelphii. Je tam příjemně, jako dneska tady, dobrý 
vzduch. 

ÚN: Stýkáte se v Americe s Čechy?
AMB:  Ne, vůbec ne. Všichni moji známí mluví jen anglicky. Nejsou Češi. Ti bydlí většinou 

daleko, v Chicagu, Detroitu …

ÚN: Tady v Čechách máte nějakou rodinu?
AMB: Oni byli většinou v koncentráku. Jeden bratr maminky se vrátil. Ten žije v tom 

Mnichově.

ÚN: Jakou práci měl Váš tatínek v Americe?
AMB: Když jsme přijeli do Ameriky, už tu byli tatínkovi rodiče. Oni šli hned sem, když my 

jsme jeli do Francie. Strejda - tatínek měl bratra, on se jmenoval Leo (John), ten byl 
inženýr a založil továrnu na šrouby do letadel, kde pracoval i můj tatínek. Já teď 
bydlím v jeho domě, který postavil. 

ÚN: Když přijedete do Čech, jezdíte i jinam, nebo jen do Úpice?
AMB: Přiletím do Prahy a přespím v hotelu Esplanade. Protože špatně chodím, nemohu se po 

Praze procházet. Minule jsem dostala chuť na klobásu na Václaváku, ale pak mě tak 
nohy bolely, že jsem musela volat taxi.

ÚN: Létání Vám nedělá problém?
AMB. Ne, já se nebojím, ty se bojíš, já ne! (To byla poznámka na mou adresu, když jsem 

přiznala strach z výšek.) 
Jsem ráda, že sem mohu přijet, že je tady ta škola. Sice továrna už neexistuje, ale 
jméno Buxton (Buxbaum) tu pořád je. Mám radost, že jsem mohla udělat něco 
dobrého pro vaše město. Nemám děti a tímto můj život dostal nový smysl.

ÚN: My děkujeme, přejeme hodně zdraví a budeme se těšit na Vaši příští návštěvu.
           Jana 

Kadaníková



Děkuji manželům Kolbertovým za milý azyl, Květě Krhánkové za pomoc s angličtinou
a Ivě Kolbertové za doplňující otázky k našemu rozhovoru.

NEJLEVNĚJŠÍ ÚVĚRY

NA ČESKÉM TRHU

NA KOUPI: DOMU ČI BYTU

ZAVOLEJTE:
Zdarma Vám uděláme nabídku (výše splátek atd.)

Úpice
L. Nývlt                tel.:   604 316 325  

logo Raiffeisen
spořitelny STAVEBNÍ SPOŘITELNA

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ÚPICE-LÁNY
zve širokou veřejnost
do areálu své školní budovy,
která 

V SOBOTU 

17. LISTOPADU 2007
oslaví své

75.NAROZENINY 
09.00-19.00 DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ – celá budova

(prohlídka školy, tematické výstavy, krátké filmy, měření glykémie, 
představení partnerů,…)

.……………………………………………………………………………………………………………………………………
09.30-11.30 LÁNSKÉ RADOVÁNKY 



(Kdo si hraje, nezlobí)
.……………………………………………………………………………………………………………………………………
13.00-14.00 SETKÁNÍ S BÝVALÝMI ZAMĚSTNANCI – jídelny (oběd)

14.00-14.30 SETKÁNÍ ABSOLVENTŮ S JEJICH UČITELI
……………………….……………………………………………………………………………………………………………
15.00-16.00 VZPOMÍNAJÍ BÝVALÍ ŽÁCI - tělocvična

(Jiří Klem, Miroslav Janek, Pavel Švorčík)

16.00-17.00 PŘEDSTAVUJÍ SE SOUČASNÍ ŽÁCI – tělocvična
(Lánská televize, prezentace, taneční vystoupení,…)

17.00-17.30 FILM „ÚL 2002-2007“ - tělocvična
(výsledek pětiletého natáčení Jiřího Středy)

………………………………………………………………………………………………………………………………………
19.00-… K POSLECHU A TANCI HRAJE COUNTRY SKUPINA „COUVEJ“ 

– restaurace Dlouhé záhony
………………………………………………………………………………………………………………………………………

BONUS 
Video JS Úpice ve spolupráci se ZŠ Úpice-Lány pořádá 
vzpomínkový večer
23. LISTOPADU 2007 
18:00 DIVADLO ALOISE JIRÁSKA 

„PAN UČITEL S VELKÝM U“ – Václav Musil (film, vzpomínání, 
rozhovory, hudba); Jako host se představí zpěvačka Jitka 

          Zelenková - vstupné 30 Kč



Václav Musil

Vynikající češtinář, historik, matematik, vzdělavatel Sokola,... Kantorský kolega, který vždy 
ochotně mladým pomáhal a radil. Pan učitel s velkým U. Pouze v dobrém na něj vzpomínají 
nejen jeho kolegové, ale především stovky studentů a žáků, které „prošly“ jeho rukama. 
Pedagogickou osobnost na sklonku jejího života natáčel kameraman Jiří Středa. Autentické 
záběry videostudia JS Úpice, stejně jako vzpomínky kolegů a žáků Václava Musila, budou 
k vidění i slyšení v pátek 23. listopadu 2007 v Divadle Aloise Jiráska. Od 18 hodin začíná 
vzpomínkový pořad, který určitě osloví nejen všechny ty, kteří se kdy s panem Učitelem kdy 
setkali. 

Pan učitel s velkým U - vzpomínkový pořad v Divadle Aloise Jiráska se koná 23. 11. 2007, od 
18 hodin. Jako host vystoupí zpěvačka Jitka Zelenková  - vstupné 30 Kč

Říjnový den

Právě jsem přišel ze školy domů. Cítím se už dost unavený, ale vím, že toho mám ještě 
hodně před sebou. Úkoly, trénink a také si musím dojít vsadit ! Dnes se přece hraje Liga 
mistrů ! Když si připravuji věci na zítřejší den, vidím v televizi reportáž o tom, že je říjen 
ideálním obdobím pro očkování proti chřipce. " No jasně," pomyslím si, " zase říjen, čas 
nejrůznějších nemocí, ošklivého počasí a depresí. Člověk aby ani radši nechodil ven.“  Já ale 
ven jít musím. Nebylo by to ono, kdybych neměl vsazeno na večerní zápasy. Vsadit si půjdu, 
a to hned !

Vycházím ze dveří našeho domu a nezdá se, že by venku panovalo typické říjnové 
počasí. Vlastně se dá říci, že je docela hezky. Ale zima! Jenže co bych taky chtěl? Vždyť 
právě kvůli tomu říjen je. Aby si lidé uvědomili, že léto je už definitivně pryč, že teplo už 
letos nebude… Procházím kolem řeky a nemohu si nepovšimnout, že teď všechno vypadá 
docela jinak, než když jsem tudy šel naposled. Především řeka sama se probudila k životu. 
Parné letní dny z ní ukrajovaly a ukrajovaly, až z ní zbyla sotva strouha. Teď je už  zase plná 
síly díky podzimním dešťům. A stromům, které obklopují koryto, to také sluší víc v elegantní 
podzimní žluté. Tyto zdánlivé maličkosti na mě zapůsobily více, než bych řekl. 
„No tak dobře, možná má říjen i své lepší stránky,“  myslím si, než vstoupím do dveří sázkové 
kanceláře. 

Když tyto prostory opouštím, jsem jako vždy plný optimismu a před očima mám 
vidinu možného zisku, která se s největší pravděpodobností za pár hodin promění v záchvat 
nekontrolovatelného vzteku. Na to teď ale nemyslím. Mám dobrou náladu a nehodlám si ji 
kazit. Navíc se středem mé pozornosti stává prostředí parku, kterým procházím. Ne snad, že 
bych se jím procházel z náhlé touhy po něčem romantickém. Park se nachází hned vedle 
sázkové kanceláře a představuje nejkratší možnou cestu zpět domů. Když už jsem se zde ale 
ocitl, nemohu popřít, že i tady se říjen projevil jako dobrý estét. Tmavě zelená tráva 
kontrastuje se sluncem ozářenými listy všudypřítomných stromů, do toho všeho vane lehký 
větřík a vytváří tím zážitek potěšující snad všechny lidské smysly. Karel Čapek jednou napsal, 
že není nic zlatějšího než listopadové slunce. O tom říjnovém to jistě platí také. Cestou domů 
se snažím nevnímat stále sílící vítr, kvůli kterému mi zarudly tváře. Díky chůzi však už 



nepociťuji chlad, a tak si uvědomuji, že mi na říjnu vlastně nic zvláštního nevadí, že ho mám 
vlastně rád.

Když jsem dorazil zpět domů, stihlo mi televizní zpravodajství zopakovat, že říjen je 
ideálním časem pro očkování proti chřipce. A já jsem si pomyslel, že říjen je skutečně 
ideálním obdobím, a to nejen pro očkování…    

                                                                   Jan Stibor, 4.G

NOVÉ KNIHY V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ

KNIHY PRO DOSPĚLÉ

Renovujeme a modernizujeme
Více než 1300 barevných vyobrazení, která ukazují jak na to. Kniha krok za krokem popisuje 
renovaci a modernizaci bytu od podlahy přes nové obklady až po úpravu podkroví.

Kingsbury, N.: 25 výsadbových plánů pro vaši zahradu
Snahou autorů je pomoci při úpravě zahrady z hlediska užitkovosti i vzhledem k hygienické a 
kulturně společenské funkci. Zabývají se uspořádáním zahradního prostoru, jeho výtvarným 
řešením a uvádějí příklady různých typů zahrad.

Rodinná domácí apatyka
Praktické rady od alternativních terapií a léčivých bylin po akupresuru a jógu. Kniha je 
uspořádána podle tematických celků, které zahrnují návod na udržení dobrého zdraví.

Steer, F.: Arnhemský most
Druhá část (první se jmenuje Arnhem) průvodce o bitvě, doplněná řadou podrobných map a
fotografií, sleduje osudy 1. britské vzdušné výsadkové divize v rámci operace "Market
Garden" a její marný boj o nejdůležitější cíl operace - most v Arnhemu.

Saláty
Recepty na saláty, především ze zeleniny, ovoce, ryb, masa a vajec.

Stokes, P.: Malé album velkých myslitelů
Autor představuje 100 nejvýznamnějších filozofů od jejich fyzické podoby a základních 
životopisných údajů, příslušnosti k filozofické škole až po konkrétní obsah hlavních idejí, jež 
charakterizují jejich dílo.

Krch, F.D.: Mentální anorexie
Autor se ve své knize věnuje problému anorexie, podvýživy a úzkostné sebekontroly. Text,
pro nějž je příznačný věcný tón, ilustrují četné kauzistiky.

Kubátová, M.: Haraburdí
Nová povídková knížka vydaná k 85. výročí autorčiných narozenin.

Nair, A.: Dámské kupé



V kupé vlaku směřujícího do vzdáleného místa v Indii si šest žen různého věku i 
společenského postavení svěřuje své životní osudy. Román z indické současnosti přináší šest 
odpovědí na otázky, které si dnes kladou ženy z celého světa.

Reinerová, L.: Čekárny mého života
Ve své knize autorka vzpomíná na všechny přátele a známé, jejichž životy se protnuly s jejím 
životem.

Francková, Z.: Manžel je také člověk
Vzít se a vzápětí se rozvést, to dokáže každý. Překonat problémy, které se vyskytnou i 
v nejšťastnějším manželství, to už vyžaduje trochu snahy a občas radu zvenčí. A právě takové 
humorné i vážné návody najdete v této knize.
Booth, S.: Desátá panna
Odlehlá oblast Peak District je světem dávných povídaček a tajuplných názvů. Stojí tu i Devět 
panen - řetězec skal obklopený temnou legendou. Blíží se zima a do kruhu přibývá panna 
desátá. Je totiž objeveno tělo neznámé ženy...

KNIHY PRO DĚTI

Velká kniha plyšových mazlíčků
Podle knihy si snadno můžete vlastnoručně vyrobit látkového mazlíčka pro sebe nebo někoho 
blízkého.

Kvirenc, J.: Evropa do r. 1914
Prostřednictvím více než 500 autentických dokumentů jsou zde představeny hlavní události 
evropských dějin do r. 1914.

Čtvrtek,V.: Rumcajsova loupežnická knížka
V knize pohádkových příběhů o dobromyslném loupežníkovi, který je vpodstatě dobrým 
duchem lesa a chrání zvěř i přírodu, vystupuje i jeho sympatická žena Manka a hbitý synek 
Cipísek. Protihráči těchto tří, a to nejen v jičínském lese, ale i v Jičíně, jsou věčně znuděný 
jičínský knížepán a stejně znuděná kněžna.

Řeháčková, V.: Léto plné kotrmelců
Nela tráví každé léto u moře, a tak je nadšená, když může prázdniny strávit se strýčkem na 
venkově ve značně zchátralém domě.

Beckman, T.: Křižák v džínách
Student střední školy se účastní pokusu se strojem času. Bohužel se nedostane na plánovaný 
rytířský turnaj, ale na dětskou křižáckou výpravu. Vydává se s těmito křižáky na pochod a 
stává se vůdcem a organizátorem dětského vojska. Kniha byla oceněna nejprestižnější cenou
nizozemské literatury pro děti a stala se předlohou stejnojmenného filmu.

Divadlo A. Jiráska Úpice - Jednota divadelních ochotníků 
si Vás dovoluje pozvat na tradiční

PŘEDVÁNOČNÍ KONCERT
Jiří Hájek – baryton
Lucie Hájková - soprán 



Markéta Výborná – klavír
Zuzana Mülerová - housle

Program:
W. A. Mozart Kouzelná flétna - duet Pamini a Papagena
W. A. Mozart Don Giovanni - canzoneta Dona Giovanniho
J. J. Ryba Slavíček
W. A. Mozart Menuet
G. Puccini Gianni Schichi- árie Laurety
R. Leoncavallo Komedianti – Prolog
L.van Beethoven Pro Elišku
A. Dvořák  Rusalka – árie Rusalky
A. Dvořák Cigánské písně – Když mě stará matka
A. Dvořák Romantický kus č. 3
A. Dvořák árie Jůlie
A. Dvořák duet Jůlie a Bohouše

přestávka

B. Smetena Přívětivá krajina
G. F. Handel Rinaldo
G. F. Handel Xerxes - Ombra mai fu
W. A. Mozart Ave verum 
J. Massenet Meditace
E. Grieg Solvejgina píseň
C. Frank Panis angelicus
F. Kreisler Preludium a allegro
A. Dvořák Moravské dvojzpěvy 

- Možnost, - Skromná, - Voda a pláč, - Zajatá
G. Donizetti Ave Maria

Divadlo A. Jiráska Úpice - pátek 30. listopadu 18.30 hodin – vstupné 60 Kč
Rezervace a předprodej vstupenek zajišťuje paní Hana Nývltová, prodejna KNIHY-GRAMO Úpice,

tel: 732 873 950 (9 – 12 a 14 – 16.30 hod.). ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA!

VÁNOČNÍ PŘEDSTAVENÍ ÚPICKÝCH OCHOTNÍKŮ
 

Ani letošní svátky a závěr roku nebudou bez úspěšného představení 

KOMEDIE O HVĚZDĚ

Vypodobnění příběhu narození Krista Pána podle starých rukopisů, zvláště Metelkova 
Paseckého, zkomponýroval a Léta Páně 1967 znovu na světlo vydal Jan Kopecký

Koupelna Vašeho přání
od

KNK spol. s r.o. Úpice
tel/fax 499 882 186, 499 881 407

knkupice@knkupice.cz 
www.knkupice.cz

WILLCAP Trutnov
reklamní dárky, potisk textilu 
skla, porcelánu a kovových 

štítků, výroba plastových karet, 
poháry, trofeje, medaile, šipky a 

šipkové zboží, organizace 
sportovních soutěží
www. willcap.cz
víc než si myslíte!

http://www.knkupice.cz/


V inscenaci se vedle tří desítek úpických ochotníků představí i členové skupiny BOSSORKY 
pod vedením Markéty Vránové. Původní hudbu Mojmíra Ballinga pro inscenaci upravil 
Zdeněk Möglich, kostýmy vytvořila Irena Vylíčilová. Hru s mnoha známými vánočními 

koledami režíroval Pavel Švorčík. 

Divadlo Aloise Jiráska Úpice
sobota 22. prosince 19.30 hodin
pátek 28. prosince 19.30 hodin

Vstupné 60,- Kč

Rezervace a předprodej vstupenek zajišťuje paní Hana Nývltová, prodejna KNIHY-GRAMO, 
Pod Městem, Úpice, tel: 732 873 950 (9 – 12 a 14 – 16.30 hod.).

POZVÁNKA

MKS – Divadlo A. Jiráska v Úpici Vás zve v pondělí dne 5. listopadu 2007 v 19.00 hodin na
cestopisnou přednášku Ivana Orla IDIOTI NA PLAVBĚ KOLEM SVĚTA aneb Pětileté 
putování plachetnice Victoria světovými moři
Vstupné 30,- Kč

VÝSTAVA

Městské muzeum a galerie J.W.Mezerové v Úpici Vás zve na výstavu
VÁNOČNÍ ZASTAVENÍ V MUZEU - betlémy, advent, zvyky a tradice – přijďte nahlédnout 
do svého osudu. Vernisáž začíná v neděli 25. listopadu v 16.00 hodin.
Výstava přístupná od 25. 11. 2007 do 30. 12. 2007
Otevřeno:     ÚT – PÁ     10.00 – 12.00    13.00 – 16.00
                     NE a 25. a 26. 12.                 13.00 – 16.00
Zavřeno        24.12.2007  

Městská knihovna Úpice připomíná

• od začátku října je přístupný on-line  katalog knihovny na webu  . Najdete jej na 
adrese: www.kulturaupice.cz (knihovna – on-line katalog)

o Čtenáři zde najdou kompletní seznam knih, CD i časopisů, které jsou ve fondu 
Městské knihovny v Úpici, a dále mohou nahlédnout do svého čtenářského 
konta (průkazu) a zjistit, kdy byli v knihovně naposledy, a které knihy mají 
vypůjčené. Tímto způsobem si mohou také rezervovat knihy.

• znovu připomínáme sobotní provoz v knihovně. Je určen dospělým čtenářům v době 
od 8.30 do 11.00 hodin.

http://www.kulturaupice.cz/


Známý psychiatr Jan Cimický v knihovně

Na začátku října v rámci Týdne knihoven jsme pozvali na besedu známého psychiatra a 
spisovatele MUDr. Jana Cimického CSc. Pan Cimický naše pozvání ochotně přijal a všichni 
jsme tak strávili příjemný podvečer s vyprávěním příběhů ze života, proložených procítěnou 
recitací jeho vlastních básní. Zájemci měli možnost zakoupit si i spisovatelovy knihy a nechat 
je podepsat. Besedu navštívil značný počet příznivců, kteří odcházeli, jak doufáme, spokojeni.

                                                                                              Jana Šimková a Naďa Rumlerová

KLUB ZÁJMOVÉ ČINNOSTI při ZŠ Bratří Čapků 

pro školní rok 2007/2008 nabízí:

ŠACHY (1. – 9. ročník) 
- tento kroužek je určen všem, kteří se chtějí naučit tuto královskou hru
- vedoucí: p. Jaroslav Vít            
- pondělí, 14:30 – 15:30, třída mimoškolní činnosti ZŠ Bratří Čapků

BASKETBAL  ( 5. – 9. třída) – začátečníci
- tento kroužek je určen všem, kteří se chtějí basketbal naučit



- vedoucí: p. MUDr. Pavel Černý
- pondělí, 15:30 – 16:30, tělocvična ZŠ Úpice - Lány

CVIČENÍ NA SPORTOVNÍM NÁŘADÍ (1. – 9. ročník, dívky)
- tento kroužek je určen všem dívkám, které si chtějí ve svém volném čase zacvičit
- vedoucí: pí Lenka Machová 
- pondělí, 16:30 – 17:30, tělocvična ZŠ Bratří Čapků

MLADÝ POŽÁRNÍK (1. – 9. ročník)
- tento kroužek je pořádán ve spolupráci s SDH Úpice a je určen všem, kteří by chtěli 
jednou pomáhat lidem v nouzi
- vedoucí: p. Zdeněk Jiroušek
- pondělí, 16:00 – 17:00, před hasičskou zbrojnicí

AEROBIC (6. – 9. ročník, dívky) 
- tento kroužek je určen všem dívkám, které chtějí něco udělat pro své tělo
- vedoucí: pí Jana Kolaříková            
- pondělí, 15:00 – 16:00, tělocvična ZŠ Bratří Čapků

DRAMATICKÝ KROUŽEK (6. – 9. ročník) 
- náplň kroužku  je nácvik malého divadelního představení a dalších vystoupení pro 
veřejnost 
- vedoucí: pí Mgr. Petra Báčová            
- pondělí, 12:30 – 14:00, knihovna ZŠ Bratří Čapků

MLADÝ KAMERAMAN ANEB „PŘED KAMEROU ZA KAMEROU“ (5. – 9. ročník) 
- tento kroužek je určen všem, kteří se chtějí naučit zacházet s kamerou a střihat video 
na PC
- vedoucí: p. Ing. Jaromír Beránek            
- úterý, 14:00 – 15:30, počítačová učebna ZŠ Bratří Čapků

ZPÍVÁME A PÍSKÁME (1. – 5. ročník)
-     tento kroužek je určen všem malým zpěváčkům  i těm, kteří se chtějí naučit hrát na 
flétničku
-     vedoucí: pí Mgr. Radka Řeháková
-     úterý, 13:00 – 14:00, třída 1.A ZŠ Bratří Čapků

STOLNÍ TENIS (1. – 9. ročník)
- tento kroužek je určen všem, kteří se chtějí tuto hru naučit nebo se v ní zdokonalit
- vedoucí: p. Mgr. Martin Zakouřil  
- středa, 13:00 – 16:00, prostory tělocvičny ZŠ Bratří Čapků
PŘÍRODOVĚDNÝ KROUŽEK (5. – 6. ročník)
- tento kroužek je určen všem, kteří se chtějí naučit něco o přírodě
- vedoucí: p. Václav Král  
- středa, 14:00 – 16:00, třída 9.A ZŠ Bratří Čapků

CVIČENÍ NA SPORTOVNÍM NÁŘADÍ (1. – 9. ročník, chlapci)
- tento kroužek je určen všem, kteří si chtějí ve svém volném čase zacvičit
- vedoucí: p. Martin Just 
- čtvrtek, 17:30 – 18:30, tělocvična ZŠ Bratří Čapků



SPINNING  (6. – 9. ročník, dívky) 
- tento kroužek je určen všem dívkám, které se chtějí líbit
- vedoucí: pí Jana Kolaříková            
- pátek, 15:00 – 16:00, Olymp Trutnov - Poříčí

FLORBAL (6. – 9. ročník)
-    tento kroužek je určen chlapcům, kteří mají rádi tento druh sportu
-    vedoucí: p. Král Václav
-    pátek, 14:00 – 16:00, tělocvična ZŠ Bratří Čapků

Připravujeme : kroužek zdravotnický  /jeho činnost bude zahájena v pozdějším termínu/

 Případné dotazy zodpoví: Irena Nyklíčková, 
                                   ZŠ Bratří Čapků v Úpici,  tel.: 499 881 138

PODZIM V ÚPICKÉ ŠKOLCE

Malíř podzim maluje přírodu svými  barvičkami a my z Mateřské školy Úpice jsme si do 
tohoto krásně barevného času připravili na sobotu 13.10. pro všechny rodiče s dětmi (nejen ty 
z našich školek) „Veselé sportování“ na Dlouhých záhonech. Nevěděli jsme, zda nám počasí 
náš záměr nepokazí, ale nakonec na nás byl pan Podzim moc hodný a poslal nám i sluníčko (i 
když ráno trochu zamrazilo). Proto jsme si mohli zaskotačit při veselých disciplínách jako je 
vezení se na zahradním kolečku, chození v tatínkových galoších, přetahování lanem s paní 
učitelkou, házení čepicemi na cíl, překračování překážek s dítětem na zádech, maminku 
(tatínka) se zavázanýma očima provést určenou trasou nebo udržet neposedný míček na 
lopatce (pingpongové pálce).Za prokázanou zručnost, sílu a šikovnost dostaly děti čokoládové 
medaile. A slibované překvapení na závěr? To jsme si všichni společně opékali párky nad 
opravdovým ohníčkem. Nikdo neměl naspěch a všichni jsme si užili legrace a dobré nálady. 
Děkujeme také rodině Lelkových, která nám zajistila párky, chleba a dříví na oheň a hudební 
podkreslení celého dopoledne.
Na listopad máme ještě v plánu uspořádat „Tvoření rodičů s dětmi“ a „Dušičkový bál“ na 
jednotlivých školkách a pak už nastanou vánoční přípravy. Ale nebudeme předbíhat čas, užijte 
si příjemných podzimních dnů v klidu a pohodě.

                                                                                                  Za Mateřskou školu Úpice
                                                                                                           Jar. Říhová

Den pejsků ve školce v Suchovršicích

     Na pondělí 8. října jsme pro děti připravili pejskový den. Všechny děti si donesly do 
školky plyšového kamaráda - pejska. Starší děti donesly i obrázky a knihy. Jedna z knih, které 



děti donesly, je i známá „Dášenka“ od Karla Čapka. Vybrali jsme si ji proto nyní k pravidelné 
četbě před spaním. Po celý den jsme s pejsky pracovali - ráno malujeme čtyřnohého kamaráda 
temperou, prohlížíme knihy, zkoumáme barvu srsti, porovnáváme velikosti jednotlivých ras. 
Při rozcvičce cvičíme s plyšákem a procvičujeme prostorové vztahy: na, za, pod, před....
       V průběhu dne také pejsky počítáme a zpíváme písně o psích kamarádech. Malé děti 
„Skákal pes“ a „Máme doma pejska, jmenuje se KIM,že je dobrý přítel, to já dobře 
vím..........“
     Starší děti pak novou písničku s názvem „Psí kusy.“  Pejsky také stříháme a vybarvujeme
a v 10 hodin děti na hřišti u školky čekalo překvapení. Naše pozvání přijal pan Libor Těžký se 
svým cvičeným psem Benem. BEN se účastní výstav i soutěží a rád své umění ukazuje dětem. 
Spolu nám předvedli základní výcvik, psí hry: pozdrav, počítání, hru s míčem, aport...Děti vše 
se zájmem sledovaly a za odměnu Benovi házely míček, pohladily ho, vyzkoušely si, jak se 
pejsek vodí na vodítku, a odměnily Bena piškotem. Důležité také bylo, že pan Těžký dětem 
připomněl, jak se správně chovat při setkání s cizím pejskem na ulici. Celý den byl prima. 
Benovi a panu Těžkému ještě jednou moc děkujeme a přejeme úspěchy v soutěžích. 
                                                                                                                         Dana Kultová

Projektové dny na ZŠ Úpice-Lány

V měsíci září probíhaly na ZŠ Úpice-Lány dva projektové dny, při nichž si žáci mohli 
„odpočinout“ od obvyklého shonu na začátku školního roku.

Již  každoročně  je  pro  žáky   připravován  v  rámci  prevence  a  ve  spolupráci  se 
Zdravotním ústavem se sídlem v Hradci Králové, pobočkou v Trutnově, projekt Den zdraví. 
Letošní třetí ročník s názvem „Jsme v pohybu II“ byl zaměřen na netradiční sporty a konal se 



25. září.  Děti si vyzkoušely různé netradiční sportovní aktivity, zastřílely si, dověděly se něco 
zajímavého na besedách s odborníky na téma kouření, zdravý životní styl a problematika HIV. 
V rámci projektu jsou již tradičně vyhlašovány dvě soutěže: fotografická a o nejlepší výzdobu 
třídy na dané téma. Nejlepší fotografie vybíral pan Lhoták z Trutnova a první místo obsadil 
Marek Ptáček ze 7. A. K nejlépe vyzdobeným třídám patřily 1. B, 5. A, 7. A a 8. A. Za skvěle 
zorganizovaný den děkujeme paní Haně Dvořáčkové a Pavlíně Tatarové z Trutnova.

Evropský den jazyků je další akcí, při které již tradičně probíhá výuka na 2. stupni 
tak trochu jinak. Tentokráte byli žáci ve třídách rozděleni do šestnácti skupin. S týdenním 
předstihem dostali  za  úkol  představit  vždy jednu evropskou zemi  na základě konkrétního 
zadání.

Poslední říjnovou středu bylo tedy na chodbách i  ve třídách opravdu velmi rušno. 
Všichni totiž pilně připravovali svá vystoupení. V 11.00 pak přivítala žáky v tělocvičně paní 
učitelka Klára Pitašová krátkou úvodní řečí, samozřejmě v anglickém jazyce. Vzápětí jsme se 
ocitli na chorvatské pláži, v italské restauraci, monackém kasinu, na fotbalovém zápase ČR – 
Německo. Ochutnávali jsme též holandský sýr, navštívili módní přehlídku v Paříži. Na své si 
přišli i hokejoví fanoušci Švédska a pan ředitel, když  přijal pozvání na ochutnávku českého 
piva.

Suverénním a zároveň zaslouženým vítězem se nakonec stala skupina chlapců 9. A. 
Velmi netradičně se zhostili úkolu představit britskou královskou rodinu. Při jejich bleskovém 
zásahu proti atentátníkům běhal všem mráz po zádech. Jako doma na Slovensku se určitě 
cítila paní učitelka Jana Legátová, když v tělocvičně zazněla slovenská hymna a následně část 
dívek 9. A tančila na Dvořákovy Slovanské tance (2. místo). Chlapcům ze 7. B stačila na 
sestrojení ruské kosmické rakety (a zároveň na zisk 3. místa) pouhá kartonová krabice. Jejich 
vystoupení nepostrádalo vtip a dobrý nápad.

I ostatní skupinky si však zaslouží pochvalu za to, že se dobře zhostily svých úkolů a 
nestyděly se před ostatními vystoupit a své dílo předvést. Všichni se dobře bavili a letošní 
Evropský den jazyků dopadl na výbornou. 

Iveta Jiříčková, Iveta Votočková, Jana Mikovcová

Partnerské spolky
     Skutečnost, že je ZŠ Úpice-Lány školou podporující spolkovou činnost, zařazenou do sítě 
škol podporujících zdraví a že se zapojuje do charitativních akcí, chce deklarovat také při 
oslavách jubilea své budovy. Svaz diabetiků Úpice bude návštěvníkům v rámci dne 
otevřených dveří 17. listopadu 2007 bezplatně měřit hodnotu krevního cukru (glykemii). 
Účastníci Setkání v Úlu mohou pomoci dětem z neúplných rodin prostřednictvím Klubu 
osamělých maminek, jediného sdružení tohoto typu v celé ČR.
                                                                                                                        Petr Kalousek

Pyžamový den
     Měsíc říjen byl na ZŠ Bratří Čapků zaměřen na téma „Chci se ve škole cítit dobře.“ Jako 
nejbláznivější akci jsme zorganizovali „Pyžamový den.“ 11. října jsme se ve škole sešli v 
 hojném počtu  v pyžamech, nočních košilích, županech a jiných nočních úborech. Přesvědčili 
jsme se tak o tom, že naši žáci i učitelé mají smysl pro humor a umí si udělat legraci sami ze 
sebe. Naplnili jsme tak heslo dne: „Kdo chodí spát do školy, ať se na to ustrojí!“

       Marie Hubálovská

Barevné dny na ZŠ Bratří Čapků 



Pod hesly „ČERVENÁ A MODRÁ PRO ŠKOLU DOBRÁ“ a „ČERNÁ A BÍLÁ 
V BLAHOVCE JE SÍLA“ přišla v těchto barvách oblečena v daných dnech naprostá většina 
žáků včetně všech učitelů. Bylo zajímavé sledovat, jak si někteří žáci dali důmyslně záležet i 
na správných barvách různých módních doplňků – pásek, kapesník, gumičky do vlasů, 
ponožky nebo pantofle. Mnohá děvčata (nutno říci i chlapci) zvolila ve zmíněných barvách 
také líčení (včetně nalakovaných nehtů). Cíl akce, legračním způsobem trochu „odlehčit“ 
mnohdy monotónní docházku do školy, byl rozhodně splněn. Každý „správně“ oblečený žák 
byl posléze odměněn pamlskem a vyhodnoceny byly také nejlepší a nejoriginálnější třídy, kde 
kromě „správného“ oblečení nechyběla ani krásná výzdoba včetně nějaké zajímavosti – 
básnička, písnička, jednotné čelenky či make up na tváři. 

           Martin Zakouřil

Dětský parlament na ZŠ Úpice-Lány opět v akci

V září začal opět pracovat Dětský parlament. Proběhly volby a v každé třídě si žáci 
zvolili své zástupce. Protože nejsme zvyklí zahálet, již tento víkend 12. 10. – 14. 10. 2007 
jsme uspořádali víkendovou akci pro žáky 1. - 3. tříd s názvem „Kdo si hraje, nezlobí!“ Zájem 
byl veliký. O 34 malých spolužáků se staralo18 „parlamenťáků“ ze 6. až 9. třídy. Děti se ve 
skupinkách učily hrát hry, vyráběly si masku na karneval, společně jsme navštívili úpické 
muzeum, kde probíhá expozice hraček. Šéfkuchaři se protentokrát stali 3 chlapci ze 7. a 8. 
třídy,  kterým pomáhala naše bývalá žákyně Katka Šilarová.  Poděkovat  chceme také panu 
Liboru Ptáčkovi, který opatřil a dovezl část potravin, a paní učitelce Haně Vávrové za pomoc 
při organizaci celé akce.

Největší dík patří Královéhradeckému kraji, který naše víkendové akce finančně 
podporuje. 

Za ZŠ Úpice-Lány  Iveta Jiříčková

Couvej

Sváteční večer (17. 11.) zpříjemní všem zájemcům, Láňákům i Neláňákům, country skupina 
Couvej z Děčína. Ta bude od 19 hodin nachystána v restauraci manželů Lelkových na 
Dlouhých záhonech hrát k poslechu i k tanci. Ať vycouváte z navštívené Masarykovy školy 
II. obvodu na Lánech, nebo ze svých domovů, směřujte své kroky rozhodně na „Dlouhý“. 
Vstup je volný. Přijďte se pobavit! 
                                                                                                                              Petr Kalousek

SETKÁNÍ V ÚLU

Při oslavách 75. narozenin školní budovy na Lánech se budeme moci setkat také 
s významnými kulturními osobnostmi, které školu navštěvovaly. Na školní léta bude 
vzpomínat: Jiří KLEM – herec a dabér. Absolvoval SVVŠ v Úpici na Lánech v roce 1962. 
Sám Jiří Klem na léta prožitá na Lánech vzpomíná: „V Úpici na tehdejší střední škole jsem 
potkal báječné kantory, kteří nás učili nejen podle osnov, ale probouzeli v nás lásku k jazyku, 
k literatuře, kultuře a kumštu. Tři léta pobytu v úpické škole patřila v mém životě 
k nejhezčím.“ 
     Návštěvníkům Setkání v Úlu 17. 11. 2007 se také představí:  Miroslav JANEK - 
dokumentární režisér, kameraman a střihač. ZDŠ v Úpici na Lánech ukončil v roce 1969. 

http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=St?iha?&action=edit
http://cs.wikipedia.org/wiki/Kameraman
http://cs.wikipedia.org/wiki/Re?is?r


Do světa filmu vstoupil v průběhu 70. let řadou pozoruhodných krátkometrážních 16mm 
filmů. V roce 1980 spolu se svojí ženou, střihačkou a častou spoluautorkou Toničkou, 
emigroval do USA. Po listopadu 1989 se oba manželé vrátili do Prahy, kde většinou v 
produkci ostravského studia natáčí dokumentární filmy. Jeden z posledních zážitků, které 
divákům korunní princ dokumentu nabídl, byl příběh Chačipe (2005).  
      Oba bývalí žáci lánské školy budou vzpomínat na léta strávená v Úpici v sobotu 17. 
listopadu 2007 v tělocvičně školy mezi 15. a 16. hodinou.
                                                                                                                       Petr Kalousek

Současná situace Gymnázia v Úpici

     V minulém vydání jste si mohli přečíst o problémech okolo Gymnázia v Úpici. Oslovili 
jsme ředitelku Irenu Dobiasovou, která nám poskytla krátký rozhovor.
     Paní ředitelka v letech 1984-1990 učila na Gymnáziu v Mělníku, v letech 1990-1994 na ZŠ 
Bří Čapků v Úpici a souběžně na Gymnáziu Trutnov (tehdy se v budově ZŠ Bří Čapků 
postupně otevíraly elokované třídy trutnovského gymnázia). Od založení Gymnázia v Úpici v 
září 1994 necelý školní rok působila jako učitelka. Do funkce ředitelky školy  nastoupila v 
březnu 1995. Na škole působí již třináct let ve funkci ředitelky.
ÚN: Jaký je současný počet žáků gymnázia a kolik by jich mělo být?
ID: V letošním školním roce je ke dni 30.9.2007 zapsáno 293 studentů ve dvanácti třídách, tj. 
průměrně na třídu 24,4  studenta. Podle §2 vyhlášky č.13/2005 Sb. O středním vzdělávání a 
vzdělávání v konzervatoři je nejnižší možný počet žáků ve škole šedesát, nejvyšší počet žáků 
ve třídě je třicet, nejnižší průměrný počet žáků ve třídě je sedmnáct. To znamená, že při našich 
současných dvanácti třídách je minimální hranice  204 studentů.
ÚN: Proč přikročil kraj ke zrušení (sloučení s Trutnovem)?
ID: Oficiálně kvůli nízkému počtu studentů ve třídě  primě (17). Můj názor je však odlišný. 
Tento důvod považuji za zastírací, neboť byly otevřeny maturitní obory v sousedních městech 
i s nižšími počty žáků.
ÚN: Měla jste nějaké signály, co hrozí?
ID: Návrh sloučit Gymnázium Úpice s Gymnáziem Trutnov a převést obor veřejnoprávní 
činnost do Červeného Kostelce mi byl předložen začátkem července. Do této doby jsem 
považovala situaci okolo naší školy za stabilizovanou. V minulosti se zrodilo několik různých 
koncepčních záměrů, např. sloučit Gymnázium Úpice s ISŠ Úpice v r.2000, což se jako jediné 
zrealizovalo. Tehdy vznikl nový právní subjekt Gymnázium a SOŠ Úpice. V roce 2003 se 
projednával návrh na převedení oboru veřejnoprávní činnost do Gymnázia a SOŠ Hostinné, 
v r.2004 měl být stejný obor  převeden do SOŠ a SOU v Malých Svatoňovicích. Již v roce 
2003 bylo další snahou zřizovatele utlumit čtyřleté gymnaziální vzdělávání. V roce 2005 
nebylo naší škole umožněno  otevřít první ročník čtyřletého gymnázia. A letos další nová 
koncepce kraje. Veškeré ataky na naši školu jsme však ustáli! 
ÚN: Je naděje na záchranu školy a máte plány co dále?
ID: Jsem optimistou, neboť stále věřím, že bude zřizovatel v budoucnu řešit pouze školy, 
které se potýkají s finančními nebo jinými závažnými problémy. Doufám, že si začne vážit 
středních škol i v menších městech, které vykazují dobré výsledky ve vzdělávání a které dobře 
hospodaří. Naším velkým cílem je obnovit dobrou pověst školy ve veřejném mínění a nedat 
prostor spekulantům. Dalšími záměry školy jsou : více se zaměřit na propagaci školy, nabízet 
studium zájemcům nejen o osmileté, ale i čtyřleté gymnaziální vzdělávání, od akademického 
roku 2008/09 otevřít při naší škole bakalářské studium Slezské univerzity oboru veřejná 
správa a regionální politika, v budoucnu rozšířit oborovou nabídku SOŠ, … .



ÚN: Co významného se škole podařilo?
ID: Z investičních akcí: vybudování školní jídelny a rekonstrukce sociálního zařízení v r. 
2000, teplofikace školy v r. 2002 , výměna střešní krytiny na hlavní budově v r. 2003, výměna 
kanalizační přípojky ke školní jídelně v r.2004 a další drobné práce, jako například 
rekonstrukce sociálního zařízení v budově B, stavební úpravy ve školní kuchyni, rekonstrukce 
příjezdové cesty ke školní jídelně, výměna dílenských oken v budově A v rámci akce 
rekonstrukce učeben v r.2007 aj. Největší chloubou školy jsou především výsledky našich 
studentů v okresních, krajských i celostátních soutěžích. Za nejvýznamnější úspěch rodičů 
našich žáků považuji odvrácení záměru zřizovatele převést obor veřejnoprávní činnost do 
Červeného Kostelce a sloučit Gymnázium Úpice s  Gymnáziem Trutnov. Svým projeveným 
zájmem o naši školu pomohli  přesvědčit zastupitele Královéhradeckého kraje natolik, že 
vůbec nedošlo k veřejnému projednání  předloženého návrhu.
ÚN: Jaká je úspěšnost přijetí maturantů k dalšímu studiu na vysokou školu?
ID: Nejvyšší úspěšnost je pochopitelně u maturantů osmiletého gymnázia. Na vysoké školy 
bylo přijato v r. 2004   89 %, v r. 2005   86 %, v r. 2006   94 %, v r. 2007   78%.
ÚN: Jaké provozujete mimoškolní aktivity?
ID: MČČK, divadelní kroužek, biologický kroužek, kroužek šachu, kurzy lyžařský, 
cyklistický, rafting, výměnné zahraniční zájezdy (Rakousko, Litva, Anglie).
ÚN: Co považujete za nejpalčivější problém současnosti?
ID: Zbytečná  nedůvěra veřejnosti .
ÚN: Je personální obsazení vyhovující (především pedagogického sboru)?
ID: V současné době je pedagogický sbor téměř plně kvalifikován ( z 96%), aprobovanost 
vyučujících je využita maximálně. 
ÚN: Existují nějaké finanční problémy školy?
ID: Ne, škola hospodaří od r. 2002 se ziskem. Ale uměla bych si poradit i s navýšením 
mzdových, provozních i investičních prostředků. 
ÚN: Je pravda, že jsou přijímáni žáci s horším prospěchem, aby se naplnila kapacita 
tříd?
ID: Přestože spádová oblast pro naši školu není příliš rozsáhlá, dovolím si tvrdit, že přijímáme 
žáky kvalitní, se zájmem o studium. 
ÚN: Je možné zveřejnit studijní průměry žáků?
ID: Jistě: Průměrný prospěch přijatých uchazečů do letošní primy osmiletého gymnázia byl 
1,16, do 1.ročníku oboru veřejnosprávní činnost 1,7 . Do čtyřletého gymnaziálního vzdělávání 
se průměrný prospěch přijatých uchazečů pohybuje okolo 1,5.
ÚN: Děkuji za rozhovor a přeji, aby situace gymnázia byla vyřešena ke spokojenosti 
pedagogického sboru, žáků i jejich rodičů co nejdříve. 

V pátek 12. října se mělo uskutečnit další jednání, které bylo pro nemoc odloženo. O jeho 
výsledku Vás budeme informovat v příštím vydání ÚN. 
                                                                                                                               Josef Rumler



SPOLUPRÁCE GYMNÁZIA S VEŘEJNOSTÍ
   
V rámci spolupráce Gymnázia v Úpici s veřejností si vás dovolujeme informovat o 
plánovaných akcích.Plánujeme tím nejen seznámit veřejnost s prací školy, ale také ji zapojit 
do soutěže. Naše škola má za sebou řadu úspěšných akcí pořádaných pro MŠ v okolí, a proto 
chceme v této přínosné spolupráci pokračovat.
   
V letošním roce navštíví studenti gymnázia školky v našem okolí a zábavnou formou se 
budou snažit děti seznámit s tím, jak o své zdraví pečovat a jak se chránit. Součástí tohoto 
projektu je i soutěž ,,Děti posílají zdraví,“ do které se mohou zapojit i děti ze základních 
škol.Nejlepší výtvarné práce se zdravotní tématikou budou vystaveny v prostorách gymnázia 
v Den otevřených dveří 22. listopadu 2007. Nejlepší námět bychom chtěli využít k vytištění 
pohlednic, které bychom věnovali dětem na dětské oddělení trutnovské nemocnice. Při 
příležitosti  Dne otevřených dveří se také můžete seznámit s činností gymnázia. Budete moci 
nahlédnout do práce HMZ (hlídka mladých zdravotníků) , která využívá  prostory školy, a 
zhlédnout jejich velké úspěchy.Také budete seznámeni s anglickými projekty naší školy a 
s vynikajícími úspěchy některých studentů (např.ve sportu, olympiádách....) i naší spoluprací 
se zahraničními studenty. Těšíme se na zaslané obrázky a také na vaši návštěvu na Dni 
otevřených dveří. Přijďte a seznamte se s prací, úspěchy a snahou jediné střední školy ve 
vašem městě.

,,Děti posílají zdraví!“
V rámci projektu zaměřeného na prevenci úrazů u dětí a mládeže vyhlašují studenti 
Gymnázia Úpice soutěž o nejhezčí pohlednici s námětem zdraví: Jak se chránit, jak se 
oblékáme v zimě, co jíme pro zdraví…
Náměty na pohlednice (výtvarné práce v rozměru max. A4) prosím zasílejte nejpozději 
do:16.11.2007, případně doneste osobně, a to na adresu:

Gymnázium a SOŠ
                        Havlíčkova 812
                        Úpice  542 32
-Na obálku napište heslo: PRO ZDRAVÍ!
-Výstava nejzdařilejších prací bude dne 22.11.2007 při příležitosti Dne otevřených dveří 



na gymnáziu v 15-17 hodin , kdy bude vybrán námět na zpracování v tiskárně a otištění 
jako pohlednice.
-Část vydaných pohlednic bude věnována dětem v Oblastní nemocnici v Trutnově.
-Předem děkujeme za vaší účast, těšíme se na vaše příspěvky.

S pozdravem studenti Gymnázia Úpice

Co se děje na Gymnáziu a SOŠ Úpice ?

27.8. se  oficiálně dozvídáme o plánu sloučit Gymnázium Úpice s Gymnáziem Trutnov a 
veřejnoprávní činnost přesunout do Červeného Kostelce.

5.9. se koná setkání šesti zastupitelů Královehradeckého kraje se starostkou a místostarostou 
Úpice, se starosty okolních obcí / Malých Svatoňovic,Suchovršic, Rtyně / a se zástupci 
pedagogického sboru Gymnázia a SOŠ Úpice.

6.9. svolává vedení školy mimořádnou schůzku rodičů,aby informovalo o "akci" Krajského 
zastupitelstva.

11.9.a 12.9. přes pět set občanů Úpicka podporuje prostřednictvím petice naši školu. 

13.9.  se zúčastňujeme Krajského zastupitelstva v HK a úspěch se dostavil - zvídaví studenti
         nemusí dojíždět, střední škola v Úpici je zachráněna!

20.9. zhlédli studenti vyšších ročníků v Praze muzikálové představení Golem.

27.9. a 9.10. strávila prima a sekunda příjemné chvíle s bájemi a pověstmi v úpické knihovně.

30.9. odstoupila z funkce zástupkyně ředitelky školy JUDr. Bohumila Máchová.

30.9. – 2.10.podnikli zeměpisáři s třídou sextou exkurzi do Prahy a Koněpruských jeskyň. 

1.10. je jmenována nová zástupkyně ředitelky školy RNDR. Jaroslava Vlčková.          

2.10. a 4.10.studenti oktávy a 4.G navštívili Muzeum Bratří Čapků v Malých Svatoňovicích.

5.10. besedovali maturanti s MUDr.Janem Cimickým o jeho studentském životě, literární 
tvorbě a o jeho současné práci.

5.10.- 12.10. strávili zájemci z vyšších ročníků gymnázia a SOŠ v zemi jezer a jantaru v Litvě.

8.10. se celá škola díky projektu „Planeta Země“ dozvídá zajímavosti o životě v Austrálii.

9.10. besedovala 3.S s paní Rykrovou o práci stavebního odboru.

10.10. se běžci a běžkyně nižších ročníků zúčastnili Zátopkovy štafety.



16.10. se koná schůzka rodičů a veřejnosti na téma: "Jedeme dál, vždyť máme výsledky!"

18.10.vyrazí prima, kvinta a 1S za tajemstvím života v pravěku do Všestar.

29.10. – 9.11. proběhne praxe studentů druhého a třetího ročníku  veřejnoprávní činnosti.

29.10. si prima a sekunda prohlédnou Planetárium v Hradci Králové.

O většině akcí najdete články studentů na našich webových stránkách www.gymsos-upice.cz. 
A hlavně - těšíme se na Vaši návštěvu 22.11., kdy se od 8:00 do 17:00 uskuteční DEN 
OTEVŘENÝCH DVEŘÍ. Na jedno prosincové odpoledne chystáme pro žáky ZŠ 
překvapení, přesný termín se dozvíte v listopadovém čísle a na našich webových 
stránkách.                                                     
                                                                                                                                              Mt

  Zlatí vrchaři

     V měsíci září 2007 slavili běžci do vrchu po 10 letech opět titul mistra světa, který získala 
suverénním způsobem ve švýcarském Ovronaz Anna Pichrtová. Celý závod byl v její režii a 
rozhodla ho způsobem start – cíl s velkým náskokem. Výborně ji sekundovaly Iva Milesová 
(desátá), Táňa Metelková (třináctá) a Pavla Havlová (dvacátá druhá). Bylo z toho krásné 
druhé místo a stříbrné medaile. Bohužel nám uteklo zlato opět o vlásek a děvčata prohrála o 1 
bod s Američankami.
      Pokračovalo mistrovství světa závody veteránů v rakouském Bludenzu. Česká výprava 
patřila k nejpočetnějším výpravám. Přes velkou konkurenci ve všech kategoriích jsme získali 
2  zlaté  medaile.  Titulem mistra  světa  veteránů se  může  chlubit  Blanka  Paulů  v kategorii 
padesátiletých a Jiří Libra v kategorii sedmdesátníků. Oba dva své kategorie vyhráli rozdílem 
třídy. Radost máme o to větší, že medaile získávají Východočeši, kde je dlouhodobě vrchařské 
centrum závodů.

    Karel Šklíba
Maratonstav Úpice

Zpráva o vzniku a činnosti jednoty v Úpici

Starosta  Orel - jednota Úpice: Jiří Lanta
Zástupce starosty : Ing.Zdeněk Peterka
Jednatel : Jan Melichar
Cvičitelka : Hana Kocúmová
IČO : 65715578

Vznik a činnost



Jednota byla zaregistrována ústředím ORLA dne 8.2.1991. Činnost jednoty byla totiž přerušena v dobách, 
kdy byl Orel zrušen dřívějším režimem. První snahou bylo získat zpět Orlovnu v Úpici, aby byla možná 
činnost . Toto se podařilo a přes nevyhovující stav budovy byla zahájena cvičení žen a malých dětí. Na 
budově byla opravena střecha, zřízeno teplovodní topení a společenská místnost pro akce. Další akce:
- oprava přívodu vody do objektu
- výměna vnitřních dveří rozměr 90 cm
- oprava a upevnění venkovních oken v přízemí 
Poněvadž se dále snižují příspěvky z centrálních orgánů tělovýchovy, zůstalo při provedené rekonstrukci 
sociálního zařízení z roku 2005 a zateplení podkrovní místnosti.

Jednota Orel má za cíl nejen tělovýchovnou činnost, ale i pořádání společenských a duchovních akcí. Máme 
35 členů a není předpoklad výrazného zvýšení počtu členů, protože občané mají možnost sportovního vyžití 
i v jiných TJ.
Zprávu o činnosti za rok 2006 přednesl br. starosta J.Lanta a zdůraznil nutnost větší komunikace se župou 
v HK - činnost byla zaměřena na cvičení žen, mládeže, dětí a v Orelně se konal program duchovní obnovy 
s ThLic. Michalakem za účasti více jak 30 osob, za uplynulý rok byla vyhodnocena   sestra H. Kocúmová za 
obětavou cvičitelskou práci a péči o Orelnu a obdržela od jednoty dar. Dobrých výsledků dosáhl br.Lanta 
v bězích. V roce 2006 jsme vyhodnocovali též orelské sportovce v rámci Běhu Dlouhými záhony. Starosta 
jednoty  je  členem  sportovní  komise  při  ZM  Města  Úpice.  Dobrá  je  spolupráce  s jednotou  Rtyně 
v Podkrkonoší. Někteří členové se podílejí i na sportovních akcích jinde.

Plán práce na rok 2007 je zaměřen na sportovní činnost v Orelně a na posílení spolupráce s TJ Orel Rtyně 
v Podkrkonoší.  Orelna  je  otevřena  pro  širokou  veřejnost  a  je  jen  zapotřebí  zajistit  potřebné  finanční 
prostředky na provoz.  Z veřejných akcí  je  opět  počítáno s organizací  Běhu Dlouhými záhony na  závěr 
běžecké sezóny 2007. Vzhledem k rozsahu činností ostatních sportovních organizací v Úpici není možno 
počítat  s dalším rozšiřováním aktivit.  V současné době se snažíme vypomáhat i  boxerům s poskytnutím 
tělocvičny pro trénink.

Zprávu o hospodaření přednesla sestra Śírová - za rok 2006 velké náklady na topení a el. energii, rovněž 
rozpočet na rok 2007 počítá s dotací a výpomocí od Brynychovy župy a Města Úpice. Zhoršení finanční 
situace je dáno i nutností placení pojistného. Náklady na provoz se pohybují ročně kolem 22 000,- Kč a 
v obdobné výši bude očekáván výsledek i roku 2007.

     V Úpici dne 12.10. 2007                                                                                  Jiří Lanta, starosta TJ Orel Úpice

AKCE NA DŘEVĚNCE



PUTOVÁNÍ ZA ÚPICKOU HISTORIÍ PO 
NAUČNÉ STEZCE ZAKONČENÉ PROMÍTÁNÍM 

A HORKOU MEDOVINOU NA DŘEVĚNCE
sobota 10. listopadu 2007

Začátek v 10 hodin u domu bratří Čapků (na autobusovém nádraží). Trasa po naučné stezce 
města Úpice. Cíl na Dřevěnce před polednem, kde bude program pokračovat promítáním 
fotografií detailů naučné stezky. Průvodkyní vám bude Mgr. Kamila Matejíková a studenti 
Gymnázia a SOŠ v Úpici, kteří vystoupí u některých zastavení naučné stezky s krátkým 
kulturním programem. Na Dřevěnce bude připravena teplá medovina s občerstvením. Účast 
možná za dobrovolný příspěvek na obnovu a provoz Dřevěnky.

TKALCOVÁNÍ NA DŘEVĚNCE
kurz ručního tkalcování (běh kurzů průběžný od října 2007)

  Naučíte se práci našich předků – domácích tkalců, pro které bylo tkalcování jejich 
obživou. 
  Naučíte se tkát na různých typech ručním stavů. 
  Kurzy budou probíhat dle osobní domluvy max. po 4 osobách.
  Po ukončení kurzu obdržíte pasovací list „Domácího tkalce“ a odnesete si hotový 
vlastnoručně utkaný výrobek. 

 Celkem 15 výukových hodin, kurzovné: 350,-Kč (včetně materiálu)

Bližší informace:

Dřevěnka, Žižkova 92, Úpice   (ÚT – SO , 14 – 20 hod.)
 732 927 757 (Alena Samková)
 776 780 414 (Pavel Melichar)

chalupeni@chalupeni.cz       www.chalupeni.cz

Svou účastí podpoříte provoz památné Dřevěnky!

V hospodě výuka zdobených perníčků

http://www.jestrebihory.cz/
mailto:chalupeni@tiscali.cz


V sobotu 13. října 2007 zažila Dřevěnka další přelomový den. Po 15  letech znovu ožil bývalý 
lokál až to vřelo. Avšak netočilo se pivo a nekouřilo se jako za slavných „hospodských“ let. 
Bylo však mnohé podobné. V lokále plno, hučelo v něm jako v úle a kamna pálila. Místo 
hospodského  však  Markéta  Vránová.  A  čím  že  se  bývalá  hospoda  bavila?  Zdobeným 
perníčkem. A „štamgastů“ bylo porůznu. Od dětí školkového věku až po svěží dámy věku 
důchodového. Pod odborným vedením Mistra lidové umělecké výroby se všichni učili zdobit 
medový perník nejen cukrovou polevou. Došlo i na perníky „našich babiček“ – se starými 
barvotiskovými obrázky a dokonce i na perníkové chaloupky.

Ač byl kurz omezen na 20 osob, účastníků bylo více. Místo však našel každý a materiálu bylo 
dost. Své mnohdy první umělecké výtvory si účastníci odnesli domů a mohli tak potěšit své 
blízké.

Atmosféra v lokále byla opravdu příjemná. Díky dozděnému komínu jsme mohli zatopit ve 
velkých kachlových kamnech a vyhnat vlezlé podzimní chladno. Stalo se tak po dlouhých 15 
letech, kdy byly tyto prostory zavřené a bez života.

Tyto a podobné aktivity chceme samozřejmě opakovat i nadále. V době mezi uzávěrkou a 
výrobou  tohoto  čísla  se  s Markétou  Vránovou  ve  Dřevěnce  sejdeme  znovu  při  semináři 
„Vánoce  z papíru  střižené  na  míru  aneb  kouzelné  nůžtičky.“  Koncem  února  plánujeme 
pokračování perníkového semináře „Perníčky zase jinak.“ Jaro přivítáme setkáním s Mirkou 
Mrázovou a Markétou Vránovou na akci Zlaté české ruce. Všichni jste srdečně zváni!
 

Bc. Pavel Melichar 
    o.s. Chalupění

P o z v á n k a

Český zahrádkářský svaz Úpice zve všechny své členy i úpickou veřejnost na přednášku na 
téma:



Zahrada jako rekreační a obytný prostor

Přednáší zahradní architektka Ing. Jarmila Müllerová.

Přednáška se koná v sobotu 17. 11. 2007 od 9 hodin v městském penzionu (naproti Velkonu).

                                                                                                                                      Výbor ČZS Úpice

Turistický oddíl mládeže „Loupežníci z Brend“ 

Schůzky mají jednotlivé družiny v sobotu ve svých obcích v Úpici a Radvanicích a 
významnější akce jsou společné. Jde především o celodenní nebo víkendové výlety, nebo 
účast na akcích okolních odborů Klubu českých turistů. Kilometráž jednotlivých akcí je 
přizpůsobena věku a zdatnosti dětí a nepřesahuje 15 km. Schůzky se svolávají prostřednictvím 
SMS zpráv a osobně vedoucími oddílu. 

V roce 2007 má oddíl 26 dětí a to v Úpici 12 a v Radvanicích 14. Právě však probíhá nábor 
nových členů a již se nám soustředilo několik přihlášek. Pokud i vaše dítě má zájem navštívit 
zajímavá místa v našem okolí s partou dobrých kamarádů, neváhejte a přihlaste je do našeho 
oddílu. 

V průběhu roku jsme uspořádali mnoho společných akcí.. Víkendovky jsou velmi oblíbené a 
pořádají se zpravidla 4x do roka. V letošním roce se uskutečnily víkendovky na Oblastním 
zahájení turistické sezony ve Smiřicích, v Polici nad Metují s účastí na Polickém vandru, na 
Jestřebí boudě při zajištění pochodu Po stopách loupežníka Lotranda ( který oddíl mládeže 
pořádá) a opět podzimní na Jestřebí boudě s drakiádou. Tyto víkendovky můžeme pořádat i 
díky grantům Města Úpice a dotacím odboru KČT Úpice.

Již pátý letní turistický tábor u Jinolických rybníků byl hlavní akcí o prázdninách. Tradiční 
ukončení prázdnin výletem do Krkonoš, tentokrát výstupem na Žalý, se vydařilo za 
doprovodu naší kamarádky z Vrchlabí. Při jednodenních akcích jsme navštívili mnoho dalších 
turisticky zajímavých lokalit. Také pro příští rok připravujeme mnoho výletů a víkendovek do 
turisticky atraktivních míst. Letní turistický tábor proběhne v červenci na Jestřebí boudě. 

Jak se přihlásit do oddílu? Je to velice jednoduché, přihlásit se u vedoucí oddílu, zúčastnit se 
schůzky 

a potom se rozhodnout, zda se chci do oddílu přihlásit. Vyplněnou přihlášku s podpisem 
rodičů a členským příspěvkem na kalendářní rok 100,- Kč odevzdáte na příští schůzce. 

Přihlásit se můžete na adrese: Kateřina Dlouhá, Úpice, Pod Skalkou 1002, mobil: 604322525 
nebo 604538694 , e-mail: mirvorechovsky@volny.cz 



Po podání přihlášky a zaplacení členského příspěvku může každý člen oddílu využívat výhod 
z členství v KČT. 

Vořechovský Miroslav – předseda KČT Úpice 

Zájezd členů SVPZP do Polska

Dne 19. září 2007 jsme uskutečnili další z plánovaných zájezdů pro naše členy i ostatní. 
Tentokrát jsme navštívili polskou stranu Krkonoš. Po nezbytně nutné výměně peněz v 



Lubawce jsme dále pokračovali do Bierutowic, kde jsme navštívili kostelík dovezený z 
Norska. Tento je umístěn v pěkném místě s výhledem na Sněžku.

Dále jsme v Kowarech navštívili kouzelné miniaturní městečko se zmenšenými stavbami 
Dolního Slezska. A jako poslední jsme navštívili málo známé místo s barevnými jezírky v 
blízkosti Kamenné Góry. Protože se toto místo nachází v rozlehlém lesním prostoru, tak si 
většina účastníků nasbírala i houby a to byla příjemná tečka za celodenním putováním po této, 
pro nás málo známé, oblasti Krkonoš.

Závěrem ještě patří poděkování paní Štěpánské za bezchybnou, někde i dobrodružnou jízdu 
autobusem.

Jaroslav Martinec

jednatel SVPZP

PROGRAM KINA - LISTOAPD 2007

02. pátek od 19,30 hodin

DIVADELNÍ ÚSMĚVY - ÚŽASNÁ SVATBA - Div. soubor Meziměstí, vstupné: 60.-Kč

Předprodej: Kniha Pod Městem v Úpici

04. neděle od 15,00 hodin

ROLNIČKA - U NÁS V KOCOURKOVĚ 

Loutkové divadlo Mladá Boleslav, vstupné: 15,-Kč

05. pondělí od 19,00 hodin

Přednáška doprovázená videofilmem

IDIOTI NA PLAVBĚ KOLEM SVĚTA

vstupné: 30,-Kč

06. úterý POZOR od 17,00 hodin

RATATOUILLE

Nový animovaný rodinný film v české řeči. Komedie pro opravdové fajnšmekry.

vstupné: 59,- Kč + 1 širokoúhlý 110 min. české znění mládeži přístupný

08. čtvrtek od 17,30 hodin

EDITH PIAF



Přivítejte nesmrtelnou osobnost. Narodila se na chodníku, vyrůstala v nevěstinci, vydělávala 
si pouličním zpěvem... Přesto se z ní stala hvězda. Životopisný film který na filmovém 
festivalu Berlinále sklidil obrovské ovace.

vstupné: 69,- Kč + 1 širokoúhlý 140 min. české titulky pro mládež do 15 let nevhodný 

09. pátek od 19,30 hodin

DIVADELNÍ ÚSMĚVY - VELKÁ ZLÁ MYŠ - Div. soubor Úpice, vstupné: 60,-Kč 

Předprodej: Kniha Pod Městem v Úpici 

10. sobota od 17,30 hodin 

SHERRYBABY

Film který získal Křišťálový glóbus a cenu za nejlepší ženský herecký výkon na MFF 
Karlovy Vary.

Drsný příběh o lidských selháních a úporné snaze začít znovu inspirovaný skutečným 
osudem.

vstupné: 54,- Kč + 1 92 min. české titulky pro mládež do 12 let nevhodný

11. neděle od 15,00 hodin

ROLNIČKA - ZUBEJDA SOLIMÁNSKÁ

Loutkové divadlo Náchod, vstupné: 15,-Kč

13. úterý od 17,30 hodin

KOŘENÍ ŽIVOTA

Recept na štěstí v žádné kuchařce nenajdete. Milostný příběh. V hlavní roli Catherine Zeta-
Jones.

vstupné: 59,- Kč + 1 širokoúhlý 105 min. české titulky pro mládež do 12 let nevhodný

14. středa POZOR od 17,30 a 20,00 hodin

MEDVÍDEK

Nová česká komedie režiséra Jana Hřebejka o světě, ve kterém je ženský princip mocnější než 
mužský, měkké je mocnější než tvrdé a voda je mocnější než kámen.

vstupné: 59,- Kč + 1 98 min. české znění pro mládež do 12 let nevhodný



16. pátek od 19,30 hodin

DIVADELNÍ ÚSMĚVY - ČERVENÝ KOBEREC - Div. soubor Poděbrady, vstupné : 
60,-Kč

Předprodej: Kniha Pod Městem v Úpici 

18. neděle od 15,00 hodin

ROLNIČKA - POHÁDKA DO OUŠKA JEHLY

Loutkové divadlo Úpice, vstupné: 15,-Kč

18. neděle od 17,30 hodin

SKANDÁL

Nikdy neříkej pravdu, pokud stojí v cestě dobrému příběhu. Film natočený na podkladě 
jednoho z největších amerických mediálních podvodů - fiktivního životopisu Howarda 
Hughese.

vstupné: 64,- Kč + 1 117 min. české titulky pro mládež do 12 let nevhodný

20. úterý od 17,30 hodin

DISTURBIA

Když vrah je něčí soused. Hitchcockovský horor o tom, že šmírovat souseda se nemusí 
vyplácet.

vstupné: 59,- Kč + 1 105 min. české titulky pro mládež do 15 let nevhodný

21.středa od 17,30 hodin

SATURNO CONTRO

Nový italský film. Poutavý skupinový portrét přátel kterým do života vstoupí tragická událost.

vstupné: 59,- Kč + 1 110 min. české titulky pro mládež do 12 let nevhodný

24. sobota od 16,00 hodin

DIVADELNÍ ÚSMĚVY - SOUDNÉ SESTRY- Div.soubor Jilemnice, představení pro 
rodiče s dětmi

vstupné: 60,- Kč Předprodej: Kniha Pod Městem v Úpici 

27. úterý 17,30 hodin



TEN VEČER

Drama lásky. Její největší tajemství bylo jejím největším darem.

vstupné: 59,-Kč +1 širokoúhlý 117 min. české titulky pro mládež do 12 let nevhodný

28. středa od 17,30 hodin 

HAIRSPRAY

Rytmus nezastavíš. Nový muzikál se spoustou tance.

vstupné: 59,- Kč + 1 širokoúhlý 117 min. české titulky pro mládež do 12 let nevhodný

29. čtvrtek od 17,30 hodin

DENNÍ HLÍDKA

Noční hlídka odevzdala vládu. Pokračování ruského fantasy thrilleru o souboji Světlé a 
Temné strany.

vstupné: 59,- Kč + 1 širokoúhlý 130 min. české titulky pro mládež do 15 let nevhodný

KALENDÁŘ
LISTOPAD 2007

PÁ    2.- 4.11.   Florbalová víkendovka pro děvčata ZŠ Bří Čapků
  Tělocvična ZŠ Bří Čapků, od 17.00 

PÁ    2.11.         Divadelní úsměvy   ÚŽASNÁ SVATBA
                          Divadlo A. Jiráska, od 19.30

NE     04.11.     ROLNIČKA 2007 – loutková hra U NÁS V KOCOURKOVĚ
  Divadlo A. Jiráska Úpice, od 15 hodin

PO     05.11     Idioti na plavbě kolem světa  - cestopisná přednáška
                        Divadlo A. Jiráska, od 19 hodin

ČT     08.11.     12. veřejné zasedání MěZ
                          Městský sál v Úpici, od 18 hodin

PÁ     09.11.     Divadelní úsměvy VELKÁ ZLÁ MYŠ
                         Divadlo A. Jiráska., od 19.30

SO     10.11.     Vyhodnocení SAUCONY Českého poháru 2007 v běhu do vrchu 



                          Městský sál, od 15 hodin

SO     10.11.     Putování za úpickou historií
                          Chalupění, od domu Čapkových, 10 hodin

NE     11.11. ROLNIČKA 2007
                        dramatizace pohádky K. Čapka ZUBEJDA  SOLIMÁNSKÁ

Divadlo A. Jiráska Úpice, od 15 hodin

ÚT     13.11. Šumný Trutnov (mj. část věnovaná Úpici) 
ČT1, od 22.40 hodin (repríza 18. 11.)

ČT     15.11. Uzávěrka podávání žádostí o granty na rok 2008
Městský úřad v Úpici

PÁ     16.11.   Divadelní úsměvy   ČERVENÝ KOBEREC
                       Divadlo A. Jiráska, od 19.30

SO     17.11. Setkání v Úlu (oslavy 75 let ZŠ Úpice-Lány)
                       Areál ZŠ Úpice-Lány, od 9 do 19 hodin

SO     17.11. K poslechu a tanci hraje country skupina Couvej
                        Restaurace Dlouhé záhony, Úpice, od 19 hodin

SO     17.11.     Přednáška Zahrada jako rekreační a obytný prostor
                         Městský penzion, 9 hodin

NE     18.11.     ROLNIČKA 2007 – POHÁDKA DO OUŠKA JEHLY
  Divadlo A. Jiráska Úpice, od 15 hodin

ČT     22.11. Okrskové kolo v halové kopané
tělocvična SOU a U, Malé Svatoňovice, od 8 a od 13 hodin

ČT     22.11.     Den otevřených dveří
                         Prostory Gymnázia v Úpici, 8 až 17 hodin

PÁ     23.11. Pan učitel s velkým U (pořad o Václavu Musilovi)
                        Divadlo Aloise Jiráska, Úpice, od 18 hodin

SO     24.11.    Divadelní úsměvy  SOUDNÉ SESTRY
                        Divadlo A. Jiráska, od 16.00

NE     25.11.    Vernisáž výstavy Vánoční zastavení v muzeu
                         Muzeum v Úpici, od 16 hodin

ST     28.11.     Seznámení veřejnosti s obecně platnou vyhláškou o odpadech.
                         Městský sál v Úpici, od 17.30 hodin



Opakované inzeráty – celkem 2

1) ŽALUZIE Jansa, Č. Kostelec  - stejně jako minule

2) MODELA TRUTNOV  -  každý měsíc opakovaně zveřejňovat 2 různé inzeráty 

-první inzerát (na zadní straně novin) –  stejně jako minule

-druhý inzerát  - umístit  uvnitř novin –  stejně jako minule

Inzerát: 
menší velikost: cca 8.8 x 3,5 cm

EUROOKNA PAVELKA s.r.o. výroba eurooken a vchodových dveří IV68, 
IV88
Přijme: Vyučeného truhláře, lakýrníka do 1.směnného provozu Úpici
              dále: ženu se SŠ vzděláním pro pozici: povrchová úprava oken
                            774604748                    www.eurookna-pavelka.cz
 

http://www.eurookna-pavelka.cz/

